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Des dels pressupostos del 2008, 2009 i 2010 el 
BLOC hem condicionat el vot d'abstenció al fet 
que s'incloguen les propostes que recollim dins 
de la Campanya de Pressupostos Participatius 
on la gent del poble pot dir quines obres vol que 
es facen o a on es vol que vagen destinats els 
diners del poble, entre altres aspectes. Aquesta és 
la manera que té el BLOC de fer uns pressupostos 
i gestionar el nostre poble, escoltant i recollint el 
que diu la gent, fem Política de Baix cap a Dalt. 
Cap grup municipal a l'Ajuntament no està en el 
posicionament que està el BLOC: donant l'alcaldia 
al PSOE i mantenint-me com a grup en l'oposició 
no havia aconseguit tantes propostes i peticions. 
Aquest és realment el pacte que vaig fer, i no amb 
vostés, ni amb el PSOE ni amb el PVI, sinó, amb 
el meu poble, Vinaròs. Plasmar el major nombre 
de propostes del programa electoral del BLOC i 
realitzar totes aquelles coses que la gent em diu.
Podem dir que el Pressupost del 2010 és un 
pressupost anormal, insòlit i diferent. Un 
pressupost que començarà a funcionar a 
partir del mes de setembre, amb 9 mesos de 
retard i amb només 3 mesos per a realitzar les 
inversions i propostes. Insòlit i estrany. Ja en 
l'informe del mateix interventor es fa referència a 
la complexitat i les dificultats que comporta un 

pressupost prorrogat com ha sigut el del 2009. 
Des del BLOC som conscients d'aquesta dificultat 
que va afegida a una baixada de ingressos 
en les arques municipals i a la greu crisi que 
estem patint, per això, i sent conscients de les 
25 propostes que vam recollir per al pressupost 
del 2010 dins de la Campanya de Pressupostos 
Participatius, 14 són les que vam posar damunt 
la taula en les converses amb el regidor d'Hisenda 
i de les quals buscant el consens, apropant 
posicionaments, i donant governabilitat al nostre 
ajuntament, al final, han estat 9 les acceptades 
per l'Equip de Govern. I aquestes són:
Adequar i urbanitzar el carrer del Dr. Fleming
Redactar un avantprojecte de local d’assajos per 
als músics
Redactar un avantprojecte de Centre Cívic
Adequar i posar terra al pati i pintar les aules del 
col·legi Assumpció
Promocionar activitats tradicionals i populars
Substituir o col·locar jocs infantils en la Colònia 
Europa
Asfaltar i adequar el camí del Mas de Brau
Connexió Wi-Fi zones Turístiques Nord i Sud, 
ampliant la primera fase d'implantació
Traure les bases per a concursar per obtenir una 
llicència de taxi adaptat

El BLOC fa política “de baix cap a dalt” 
Els compromisos es fan realitat

Des del BLOC i la Plataforma Ciutadana en Defensa de 
les Terres del Sénia sempre s'ha cregut, i així ho hem dit 
i repetit, que l'empresa ESCAL UGS no tenia capacitat, 
ni tècnica ni econòmica, per fer aquest macroprojecte.
De fet, si analitzem els seus comptes dels últims anys, 
es pot veure que es tracta d'una empresa amb molt 
poc personal, i amb gairebé nul·la facturació. Resulta 
especialment curiós que, d'acord amb les seues dades, 
l'empresa ESCAL UGS només tingués un treballador 
en situació d'alta en la seguretat social l'any 2005, dos 
treballadors l'any 2006 i sis l'any 2007, i ja sabem a qui 
li va tocar de Vinaròs, per callar boques i bolígrafs. 
D'això, se'n diu tot un equip de personal i tota una 
estratègia a cop de talonari per fer el que vulguen. 
Ja han començat les obres i no veiem on estan els 
400 llocs de treball que ens van dir per boca del Sr. 
Del Potro, del Sr. Balada i Sr. Romeu. Quina colla de 
mentiders! Per sort, hi ha un bon grapat de persones 
que no hem claudicat a les mans dels mentiders 
amb el convenciment que no volem aquesta planta 
d'emmagatzematge de gas per la perillositat que 
comporta. 

El 23 de desembre de 2009 es va registrar a 
l'ajuntament el permís d'obres de la planta 
terrestre del Projecte Castor. En eixe mateix 
dia va ser informat favorablement pels tècnics 
perquè pogués ser aprovat.

El 28 de desembre l'alcalde, Sr. Romeu, va 
convocar una Junta de Govern extraordinària, 
en plenes dates nadalenques, per concedir la 
llicència per urgència a l'empresa ESCAL UGS, 
promotora del projecte Castor.

Hi ha destinats 118.000€ per acabar les obres 
i fer la reforma per utilitzar el campanar com 
a museu. No estem d'acord a fer aquesta 
despesa ja que serà un espai que no complirà 
la normativa d'accessibilitat i les persones amb 
mobilitat reduïda no podran entrar-hi.

Hi ha una sola partida pressupostada de diners 
de 614.968€ per a festejos populares, sense 
especificar quants de diners es gastaran en els 
diferents actes de festes.

El subministrament relatiu a l'ampliació 
del contracte de la concessió de la dotació 
d'equipament, instal·lació, manteniment i 
explotació del sistema de préstec de bicicletes 
públic s'ha licitat per procediment negociat, 
sense publicitat, per valor de 50.150€. 

En el mes de juliol la Policia Local ha fet 26 
reforços al cos de la Guàrdia Civil, per la falta 
d'efectius.

En el mes de juliol la Policia Local ha fet 45 
controls d'horaris de tancament de locals d'oci.

En les festes de juny es van gastar 34.800€ en 
actes pirotècnics.

En el mes de maig es va pagar 280€ en concepte 
d’“estampetes de la Mare de Déu”.

L'Església belga ha rebut 475 denúncies de casos 
de pederàstia, ocorreguts entre els anys 60 i la 
dècada dels 80. 13 de les víctimes van acabar 
suïcidant-se. És el resultat d'una investigació 
realitzada per la Comissió sobre Denúncies 
d'Abusos Sexuals, creada per la Conferència 
Episcopal. 

El president del País Valencià, Francisco 
Camps, està imputat per cohecho impropio. 
Un nou informe policial aferma els indicis de 
finançament il·legal de la formació regional. 
Els presidents de les diputacions de Castelló i 
Alacant, Carlos Fabra i José Joaquín Ripoll, estan 
sent investigats per casos de corrupció. 

Sabies que... ???

Domènec Fontanet: “Estic en política 
per millorar el meu poble, Vinaròs. Per 
fer la vida més fàcil als vinarossencs, per 
fer de les coses complicades una solució 
fàcil, per escoltar a peu de carrer el que 
diu la gent, per donar suport a tot allò 
que, vinga d'on vinga, és bo per a Vinaròs. 
Si tu ho vols, pots fer que siguem més 
persones representant aquesta manera 
diferent de fer política en el nostre 
ajuntament, estem preparats!” 
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Más de 150 personas…
…entre simpatizantes y amigos, asistimos al 
acto organizado por el PVI el sábado pasado en 
el Complejo de Karts de Vinaròs - Restaurante 
Rosario. Desde la una del mediodía hasta pasadas 
las seis de la tarde los asistentes departieron con 
los concejales del Partit de Vinaròs Independent 
y disfrutaron de una excelente fideuà. Esta fiesta-
comida significa el primer acto para preparar 
las próximas elecciones locales y todos estamos 
convencidos de que, una vez más, el PVI tendrá 
una importancia capital en el futuro de Vinaròs. 
También se repartió la Lotería de Navidad y se 
empezaron a planificar las próximas actuaciones. 
Desde aquí queremos dar las gracias a todos los 
que han colaborado en la organización de este 
acto y que siempre están ahí, para lo que haga 
falta. Gracias.

Las clases del aulario…
…de la EOI de Vinaròs tenían que haber empezado 
el día 27 de septiembre. Los alumnos han ido 
subiendo al Leopoldo Querol y se han ido 
encontrando con las aulas cerradas por falta de 
profesores. Lo peor es que, día tras día, nadie 
ha sabido informales de la razón del no inicio 
ni de la fecha prevista. Desde la Biblioteca que, 
adjudicadas las plazas terminó su cometido con 
la EOI, les remitían al Leopoldo y, en el Leopoldo 
les decían que, o fuesen viniendo cada tarde a 
ver si había suerte, o que para enterarse llamasen 
a un teléfono la EOI de Castellón que siempre 
comunica. Otro cachondeo más. Según averiguó 
nuestra concejala de Educación, parece que no 
tienen profesores ni de inglés ni de alemán y, 
hasta el pasado lunes, tampoco de francés que es 
donde, a través de un matriculado, hemos tenido 
noticia de este desmadre. Nosotros también 
hemos hecho unas averiguaciones y parece que la 
razón del retraso y de la desinformación se deben 
a unas “tijeras” que tienen en la Generalitat que 
han recortado el salario del mes de septiembre 
a los profesores que tenían que impartir las clases. 
Confiemos en que no les hayan recortado también 
el de octubre, porque, bien iríamos entonces.

Nuestra felicitación a...
…Sebastián Casanova por el merecido premio 
Grinyó Ballester que le acaba de ser otorgado de 
forma unánime por el Ayuntamiento. La verdad es 
que motivos los tiene todos y de sobras. Baste 

sólo con buscar en qué manifestación cultural, 
etnológica, de conservación de nuestro patrimonio, 
en la recuperación de nuestras tradiciones, etc., 
acontecidas durante las dos últimas décadas, no 
esté Sebastián de por medio; seguro que podrán 
contarse con los dedos de una mano. Pero también 
nuestra condolencia a la familia de don Agustín 
Comes, maestro de muchos de nosotros, de esos 
que dejan huella indeleble, Alé Vinarossenc, 
creador del Cine Club en una época oscura y difícil 
para cualquier manifestación cultural aperturista. 
Don Agustín quedará siempre en nuestro recuerdo.

Ninguno de los tres…
… alcaldes que lo han sido desde que Jacinto 
Moliner nos hiciese miembros del Consorcio de 
Basuras han podido hacer nada para solventar 
el desmadre de gestión de la Diputación y de la 
Generalitat del PP en la planta y en el vertedero 
de Cervera. Qué iban a hacer, si nunca detentaron 
ningún cargo dentro del Consorcio y simplemente 
con los dos votos que tiene Vinaròs. Que los del PP 
de aquí, en vez de criticar a los suyos, les excusen 
responsabilizando a otros de provocar la situación 
creada exclusivamente por el pésimo hacer de la 
gente de su partido al frente del Consorcio, resulta 
demencial, máxime cuando ninguno de los tres 
alcaldes de Vinaròs nunca pusieron reparo alguno 
a las decisiones del Consorcio. La responsabilidad 
del mal rollo entre dirigentes del Consorcio (del PP) 
y alcaldes socialistas y populares de los municipios 
que se han opuesto al vertedero la tienen toda los 
gestores populares del Consorcio por su falta de 
capacidad y de negociación. La última vergüenza 
es que la planta de transferencia de Benicarló no 
va avante porque la empresa de la Generalitat 
VAERSA aún no ha pagado la licencia de obras y el 
Ayuntamiento Benicarlando no les da el permiso. 
¿Querrán mayor cachondeo?

Los actos de celebración…
…de la Carta Pobla de Vinaròs han concluido 
con la jornada organizada por Acció Cultural 
conmemorativa del tercer centenario de la guerra 
de Sucesión que ha contado con la presencia de 
su principal dirigente, Eliseu Climent, y muchas 
otras más personalidades llegadas de todos los 
Països Catalans, la lectura del manifiesto del 
Correllengua, y un correfoc a cargo de nuestros 
dimoniets más pequeños. Y el domingo pasado con 
la jornada de Nanos i Gegants y la degustación 

de los xocorrocs, las suculentas pastas creadas por 
Ca Massita que reproducen las castañuelas de 
nuestros nanos y cuyo nombre resuena como ellas. 

Otra prueba más de…
…la “magnífica gestión” económica de nuestra 
Generalitat es la noticia de la agencia de 
calificación de riesgo Fitch que “ha rebajado 
la nota” de la deuda pública de la Generalitat 
Valenciana y la mantiene en una perspectiva 
negativa por lo que podría volverla a rebajar 
en los próximos meses. La inmediata es que el 
mercado suba los intereses de los bonos y que nos 
cueste a los valencianos un desembolso extra o 
un mayor endeudamiento. No nos extraña, no 
en balde nuestra Comunidad y, más aún, nuestra 
provincia, son de las que más empleo han 
destruido, en donde el paro está bastante más 
por encima de la media nacional y en donde su 
gobierno autonómico está más endeudado que 
ningún otro en relación a su producto interior 
bruto. Pero claro, en eso la culpa también la tendrá 
Madrid porque Camps no ha hecho nada para 
que nos encontremos como nos encontramos, 
cuando en realidad, en lo que no ha hecho nada 
es en solucionar el problema que nos ha creado 
su política de megaloobras, de megaloeventos, 
de megalocastillos en el aire; este modelo 
económico basado en la construcción y en la 
farándula que se ha desplomado generando este 
pozo negro que son las cuentas de la Generalitat 
que se traga el esfuerzo de los valencianos 
emprendedores que tratan de superar la crisis.

Desde el Àrea de Turisme…
…del Ayuntamiento, sin que tenga nada que ver 
con el convenio Peixcològic firmado en Valencia 
por el alcalde y la consellera y, por descontado, sin 
haber utilizado ninguno de los cuarenta mil euros 
desembolsados de momento exclusivamente por 
el Ayuntamiento, se ha llevado a cabo la tercera 
edición del Llagostí Divertit a cargo del cocinero 
local Juanjo Roda, que consiste en un taller de 
cocina pensado exclusivamente para que nuestros 
pequeños conozcan nuestro pescado fresco y, 
como no, nuestro producto estrella, el langostino 
y para inculcarles además que la buena cocina 
sólo es posible con productos de calidad como 
los nuestros y que existe algo más y mejor que 
la comida rápida que es lo que hoy impera entre 
nuestros jóvenes.



6

9 octubre  2010

OPINIÓ 

www.pspv-psoe.net/
vinaros

C./ Sant Francesc, 18 
- 1er  A

Tel. 964 452501

Inversiones para Vinaròs 

LA COLUMNA Aquest escrit no pretén ser una anàlisi detallada en xifres 
d’alumnes, inversions, etc. 
Les estadístiques i les dades són interpretables i sovint 
manipulades, per donar la falsa apariència de qualitat o fins i tot 
d’excel·lència. 
Un exemple: les xifres en el nostre entorn més proper diuen que 
tota la població en edat escolar està escolaritzada. Les xifres, però, 
mai no diuen com? (quants alumnes per aula?, en quin tipus de 
centre?, atesos per quants professors?, en quins espais?, etc.) 
Que són aspectes a tindre en compte, quan parlem de qualitat 
en l’ensenyament. Si se’ns acudeix afegir-hi, per exemple, el 
concepte de lliure elecció de centre, que és un precepte legal (i 
per cert indicador de qualitat) aquest no és gairebé mai viable, a 
conseqüència de les exagerades xifres, aquest fet, però, mai no és 
destacat o ni tan sols esmentat.
El que pretenem avui és cridar l’atenció als usuaris de l’ensenyament 
públic en els seus diferents nivells. És a dir directament o indirecta 
tota la ciutadania. En relació a: quin és el tracte que rep aquest 
servei públic bàsic a la nostra comunitat?, i en conseqüència com 
es tracta els seus usuaris ?, en definitiva a tots els ciutadans.

Infantil és el tracte.  Com es pot traure pit, o mostrar 
orgull, pel fet de cobrir una de les obligacions més bàsiques per 
a un govern? Infantil és mostrar inauguracions i programes aïllats 
per donar una falsa imatge de modernitat, quan la realitat diu que 
estem més a prop de països del Tercer Món, cobrint els mínims més 
imprescindibles. Infantil, i difícil de creure, és que tot allò de positiu 
que té el sistema educatiu es deu a l’administració, i poc o gens a 
molts excel·lents professionals de l’ensenyament (a qui de forma 
infantil i ridícula es maltracta).

Primària és la necessitat de variar el rumb. 
L’assistència primària no és sols la sanitat (que també, per cert, 
necessita millorar, en terminologia educativa). Primària hauria 
de ser la dotació pressupostària en infraestructures i personal, si 
els nostres governants volen que creiem que tenim un sistema 
educatiu de qualitat i no primari com l’actual (al vagó de cua de 
les autonomies), a pesar del que volen aparentar. Primari hauria 
de ser l’interés pels professionals de l’ensenyament, amb exigència 
sí, però no sotmesos a capricis (com ara el show d’enguany amb 
les comissions de servei o la ja permanent farsa de les oposicions i 
inspeccions educatives).

Secundària,  sense cap mena de dubte, i tots ho patim, 
és la importància  que l’educació i el seu sistema, tenen 
per al govern valencià (i les xifres analitzades fredament ho 
demostren). Lluny d’entendre’l com un servei bàsic, és més una 
forma d’acontentar fidels i afins, que s’està convertint cada vegada 
més amb el seu objectiu primari. Aquesta forma d’actuar té com a 
conseqüència la perversió del nostre sistema educatiu. 

Com es deia al principi, tots sou usuaris de l’educació: infantil, 
primària, secundària, o de l’educació especial, de la d’adults, de les 
EOI i d’altres. 

Si  feu la mateixa reflexió,  potser arribareu a la 
mateixa conclusió:  ens volen fer  creure el  que 
no és ( i  això és infantil) ,  és  un tema de vital 
impor tància (és primari)  i  avui  per avui  a la 
nostra comunitat no té la impor tància que 
hauria de tindre (és secundari).

Infantil, Primària 
i Secundària

El proyecto presupuestario que el gobierno que preside José Luis 
Rodríguez Zapatero va a tramitar en el Congreso de los Diputados, es 
un presupuesto para una época de crisis, no obstante, el gasto para la 
provincia de Castellón ha crecido.
Y lo que nos interesa es la posición de nuestra ciudad y cómo se va a ver 
afectada, todo ello teniendo en cuenta las inversiones que el gobierno 
de España ha destinado a Vinaròs en proyectos clave que están en plena 
ejecución, así el Ministerio de Fomento destinará 23,1 millones de euros 
a actuaciones en carreteras de Castellón. Así continuarán las obras de la 
variantes Peníscola-Benicarló-Vinaròs (aquellas obras que el PP local 
se ha esforzado en difamar asegurando que se habían paralizado y 
que muy a “su pesar “ esto no ha ocurrido ni ocurrirá).
En lo que se refiere a carreteras que afectan a Vinaròs se potenciará la 
conexión con Aragón, a través de la conversión progresiva en autovía de 
la N-232, redactando los estudios y proyectos necesarios.
Continuarán también la redacción de los proyectos de acondicionamiento 
de los tramos Barranco de la Bota – Masía de la Tortea y Masía de la 
Tortea – Morella.
Finalmente se incluye partida presupuestaria para la N-238 Vinaròs – 
Ulldecona.
Otra actuación vital para nuestra ciudad son las obras que está realizando 
el Ministerio de Medio Ambiente Rural y Marino y en particular la 
Dirección General de Costas en la 3ª y 4ª fase del paseo marítimo de 
Vinaròs y por un importe que asegura la finalización de la obra .
Si nos congratulamos de estos proyectos y realidades del Gobierno de 
España no podemos decir lo mismo del gobierno autonómico en manos 
del PP, la marginación hacia Vinaròs es más que evidente, no se ha 
realizado ni una sola inversión de las prometidas. 
Esperamos con ansiedad los presupuestos de la Generalitat para el 2011
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Aparte de insultos ¿qué ofrecen los socialistas?
El PSOE de Vinaròs empezó la legislatura sufriendo la peor derrota electoral 
de la democracia; con el peor resultado y el menor número de votos desde 
1979. Sin duda ese varapalo electoral afectó al ego personal del alcalde que 
durante todos estos meses se ha comportado de forma alterada, perdiendo 
los papeles en numerosas ocasiones y provocando situaciones bochornosas 
en el salón de plenos.
Pero todo ese nerviosismo se está multiplicando a medida que se avecina 
la fecha de consulta electoral para decidir con el voto de los ciudadanos el 
partido que gobernará Vinaròs. Sin miedo a equivocarnos podemos afirmar 
que el PSOE está de los nervios, perdidos... y no hablamos del PVI que dada su 
actitud no se ha encontrado desde hace mucho tiempo. 

Obras y promesas que nunca llegan a nuestra ciudad
El discurso victimista del primer mandatario local resulta patético cuando no 
vergonzoso. Quien lleva siete años al frente del Ayuntamiento, malgastando 
los recursos públicos y encaprichado en obras absolutamente innecesarias 
para nuestra ciudad no puede querer presentarse ante la ciudadanía con un 
discurso que no hace más que reflejar su falta de argumentos y realidades.
Los ataques coordinados de la pasada semana del PSOE y PVI a nuestro 
portavoz, Juan Bautista Juan, en estas mismas páginas son la demostración 
de que tanto unos como otros se ven en los bancos de la oposición a partir 
del mes de mayo.

En Vinaròs quien no invierte es el Gobierno central que sigue retrasando 
obras prometidas hace años y que son de vital importancia para sectores 
estratégicos de Vinaròs. Ni la comisaría, ni los espigones, ni la pasarela del 
Cervol, ni la mejora de la N-238 ni N-232 y por supuesto ni rastro de la futura 
autovía A-68. Una vergüenza que el alcalde y su tándem no quieren ver ni 
quieren reclamar. Prefieren la comodidad del sillón del poder a reclamar las 
necesidades de nuestros vecinos. 

La Comunidad Valenciana marginada por ZP
Otro año más y ya van... Zapatero y el PSOE siguen castigando a nuestra 
Comunidad con menos inversión que el pasado año. Este año los 
presupuestos del Estado reflejan un descenso del 10% en las inversiones 
socialistas en nuestro territorio y eso que ya todos pensábamos que no se 
podía recortar más.
Zapatero y el PSOE castigan a los valencianos porque éstos confían y 
respaldan al Partido Popular. El sectarismo de los socialistas llega al extremo 
de eliminar las partidas presupuestarias para obras tan importantes como 
la eliminación del puerto de Querol, en el que se consignan únicamente 
130.000 euros para todo el año 2011.
Somos 5 millones de valencianos y no 4 como afirma Zapatero. Un informe de 
expertos a propuesta de Les Corts ha cifrado en 732 millones de euros anuales 
el déficit de financiación del Gobierno central con nuestra Comunidad, pero 
desgraciadamente al alcalde esto no le importa, no modificará ni un ápice su 
discurso para seguir corriendo cortinas de humo que disimulen o escondan su 
gestión manifiestamente mejorable. 

¿Quieren hablar de endeudamiento? Hablemos
Sorprende ver como el PSOE se atreve la pasada semana a dar lecciones sobre 
gestión económica municipal. Palabras podrán ofrecer muchas para intentar 
confundir a la ciudadanía, pero los datos y las cifras no se pueden manipular.
Año 1995, cuando el PSOE abandona el poder después de 16 años de 
gobierno en Vinaròs la deuda era de 18,5 millones de euros. Durante 
los 8 años de gobiernos de Jacinto Moliner se trabajó duro para rebajar 
esa deuda, pagar las muchas facturas que se guardaban en los cajones. 
El resultado es que en el año 2003 la deuda del Ayuntamiento se había 
reducido a 9,7 millones de euros. ¿Y ahora? Después de 7 años de socialistas 
e independientes la cifra es espeluznante: 32 millones de euros, más de 
5.400 millones de las antiguas pesetas.
Y a pesar de todo esto, PSOE y PVI siguen hablando de deuda como si con ellos 
no fuera la cosa. Semejante irresponsabilidad solamente es comparable con la 
nefasta gestión que han llevado a cabo.

¿Quieren hablar de educación? Hablemos
Fruto del nerviosismo en educación los socialistas han perdido el norte, el sur 
y todo lo que se pueda perder.
Vinaròs ha perdido la EOI por culpa de un equipo de gobierno que durante 
meses se olvidó del tema para poder buscar excusas con las que enfrentarse 
a la Generalitat. 
El IES Vilaplana sigue en aulas prefabricadas porque a fecha de hoy el 
Ayuntamiento sigue sin ceder los terrenos a la Generalitat y por tanto sigue 
bloqueando un proyecto que la Generalitat tiene en proyecto desde hace 
años. ¿Cederá algún día el suelo necesario el Ayuntamiento para la ampliación 
del IES Vilaplana?

¿Quieren hablar de infraestructuras? Hablemos
Y en relación con las infraestructuras también debería de caérseles la cara de 
vergüenza. Ni la N-232, ni la N-238, ni la Autovía A-68... nada de nada es lo que 
ofrecen los presupuestos del Estado para el año 2011.
La N-340 se ha visto ralentizada y ahora se prevé su finalización para el 2014... 
¿dónde están aquellos que colocaban crespones? ¿Dónde está la reclamación 
y protesta del alcalde? ¿Acaso tiene miedo de sus jefes socialistas? ¿Éste es el 
interés que demuestra por Vinaròs? ¿Es vinarocense antes que socialista? ¿O 
socialista antes que vinarocense? 

OPINIÓ 

www.ppvinaros.es

Los insultos socialistas 
demuestran su nerviosismo  
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Sebastián Bordes Giner Associació de veïns Migjorn

4ª dècada lluitant per Vinaròs 

OPINIÓ 

ContradiccionsAl plenari d’octubre de 2010 A.V.V. Migjorn P.P.: Dime de lo que presumes...

Esquerra Unida La Generalitat “ha repartit 90.000 euros entre les 
confraries de Castelló menys a la de Vinaròs. 
Borriana, Grau de Castelló i Benicarló, 20.000 euros; 
Peníscola, 30.000; Vinaròs 00.000”. Levante, 29-9-2010. 
Damunt hem de pagar 20.000 euros pel romanç del 
Peixcològic. Pregunta: No creuen que la Generalitat 
ens ha pres el pèl, principalment, a vostés senyors 
regidors? 
Al ple de setembre férem una pregunta molt seriosa: 
Vostés es refien de la Generalitat del PP? 
Al ple de 10-6-2008, preguntàrem el següent: 
Executaran la sentència sobre el pàrquing del Pilar? 
Vosté, Sr. Romeu, ens contestà: “Les sentències són 
per complir-les, estem negociant amb els propietaris”. 
Pregunta: Com està aquest “negoci”? 
Al ple de desembre de 2007, preguntàrem per la 
gravera del Cérvol-pont de l’ermita per les denúncies 
fetes pel veïnat. Ens contesta vosté, Sr. Alcalde, que la 
Confederació Hidrogràfica del Xúquer la clausuraria. 
Pregunta: En quin estat està el procés de tancament?
El 13-11-2004 a Vinaròs va fer-se una reunió de 
la Comissió per la Dignitat, amb el suport de 
l’Ajuntament, la Taula del Sénia i diverses entitats, 
entre elles Migjorn, per demanar els papers de 
Salamanca, robats durant el feixisme. Pregunta: Com 
tenim aquesta reivindicació?
Moltes voreres del PAI Fora del Forat estan plenes de 
grava i terra, i són un perill. Fa més de dos mesos ho 
vam denunciar al regidor de Serveis i al ple d’agost, 
a hores d’avui, 29-9-2010, no s’ha netejat. Pregunta: 
Fobesa cobra per netejar el poble? Si cobra, per què 
se li paga una feina que no fa? 
Alguns veïns ens han alertat que RSU Fobesa sols 
neteja els contenidors per fora. La pregunta és la 
següent: els contenidors es netegen per dins? Amb 
quina freqüència? 
A les nostres comarques segueixen produint-se molts 
robatoris, especialment al camp. Pregunta: Quines 
mesures han pres la Generalitat i els delegats de 
l’Estat? 
Sabem que la Taula del (carajillo, versió J. Moliner) 
Sénia ha reparat alguns camins, però, al terme de 
Vinaròs n’hi han d’intransitables. Pregunta: Pensen 
reparar-los prompte? 
Alguns solars fan pena i són uns focus de brutícia, 
males olors i criadors de mosquits: F. Forat, antiga 
cooperativa agrícola, carrer de Raimundo d’Alós 
(on està la barqueta). Pregunta: Algun dia sabran 
qui són els amos d’aquests solars? Els tancaran i els 
dessecaran els vivers de mosquits? Esperem que siga 
el més prompte possible. 
Ara, les reiteratives que hem deixat descansar una 
temporada: el mas de Noguera, les antenes de 
l’ermita, la fitació de la costa, i el viatge a Sóller que 
ens va prometre el Sr. Balada quan era alcalde. 
Bona nit, i descanseu, perquè vénen temps molt durs.

No és prou que el Partit Popular i 
l’Equip de Govern de l’Ajuntament 

de Vinaròs es contradiguen en els mateixos temes 
d’interés per al poble, sinó que el Partit Popular es 
contradiu ell mateix.
Des d’Esquerra Unida entenem que quan es vota a 
favor d’un tema és perquè s’han estudiat totes les 
formes, maneres i possibilitats, i si la conclusió ha 
sigut la de votar-hi a favor, es vota i ja està.
També hi ha la possibilitat que es vote un tema a 
favor, que passe un temps i es comprova que se 
n’estava equivocat, que es donen les explicacions 
adequades, que es demanen disculpes i de segur 
que la ciutadania ho entén. Pero aquest no és el 
cas del Partit Popular de Vinaròs amb el tema de la 
planta de gas.
Tot Vinaròs encara se’n recorda quan al principi 
es comentava que la planta de gas s’instal·laria a 
Vinaròs. El Partit Popular va liderar la bandera i les 
pancartes del no a la planta de gas. N’hi ha proves: 
manifestacions, reunions i assemblees que així ho 
demostren.
Després d’haver passat un poc de temps, l’opinió, 
les banderes i les pancartes del Partit Popular 
canvien l’eslògan, i diuen sí a la planta de gas. Així 
ho demostra el vot a favor del Sr. Mariano Castejón 
com a diputat al govern de la Generalitat i com a 
regidor en l’Ajuntament de Vinaròs, amb el suport 
de tots els regidors del Partit Popular.
Ara diu el Sr. Juan, portaveu del PP a l’Ajuntament, 
que el Castor donarà pocs llocs de treball a Vinaròs. 
Eixa manifestació la fa el Sr. Juan després d’haver 
mantingut una reunió amb representants de 
l’empresa Escal UGS.
Segons també diu el Sr. Juan, els ha traslladat 
algunes qüestions sobre el projecte gasista 
d’associacions i entitats locals. Ara que el Sr. 
Juan i el Partit Popular ja saben les condicions de 
treball avançades amb unes condicions tancades 
i barrades i amb el vot a favor del Partit Popular, 
manifesta a la ciutadania que el Castor donarà pocs 
llocs de treball a Vinaròs.
Ara es reuneix amb representants de l’empresa per 
traslladar-los algunes qüestions sobre el projecte 
gasista d’associacions i entitats locals.
Per què no es va reunir el Sr. Juan amb representants 
de l’empresa per saber les condicions i el tema dels 
llocs de treball abans de votar-hi a favor?
Per què no es va reunir el Sr. Juan amb associacions i 
entitats locals perquè els explicaren el seu projecte 
gasista i les seues opinions sobre la planta de gas 
abans de votar-hi a favor. 
Des d’Esquerra Unida entenem que la planta de 
gas és un tema molt seriós per al poble de Vinaròs 
i no es pot ni s’ha d’estar canviant d’eslògan ni 
d’opinió cada dos per tres.

Y te voy a decir de lo que careces. En la página de la 
semana pasada asignada al P.P. local, en uno de sus 
apartados dice así: “En el P.P. tenemos un proyecto 
serio, austero y eficaz”. Supongo que no copiarán 
el proyecto Camps porque íbamos arreglaos. Un 
proyecto, el de la Generalitat, que se basa en lo 
siguiente: la tasa de paro es hoy del 23,83%, casi 
cuatro puntos porcentuales a la media nacional. En 
el 2009, nuestra renta per cápita se ha desplomado 
hasta el 89,74 de la media nacional. En Educación, 
exhibimos uno de los peores fracasos escolares 
de la O.C.D.E. En muchas ciudades y capitales 
de la Comunidad Valenciana, ya han salido las 
primeras promociones de alumnos que nunca han 
pisado un colegio de verdad; han recibido toda 
la enseñanza en barrancones. Vinaròs es un claro 
ejemplo. Reparar el destrozo ocasionado por el 
nefasto conseller Font de Mora en nuestro sistema 
educativo, puede costarnos toda una generación. 
Tenemos unos servicios sanitarios tan deficitarios 
que ocupan el último lugar en la clasificación que 
elabora la Federación de Asociaciones para la 
Defensa de la Sanidad Pública. Ésta es la seriedad 
y eficacia que el P.P. local nos quiere imponer en 
Vinaròs en caso de gobernar. Si es así, les diría lo de 
la célebre canción que decía: “No me quieras tanto 
ni llores por mí...” O sea que en seriedad y eficacia, 
un cero... patatero. Hablemos ahora de austeridad. 
¿Qué proyecto austero nos prometen? ¿El de sus 
superiores en el Consell presidido por el Sr. Camps? 
¿El que tiene la segunda deuda más grande entre 
todas las comunidades con un importe de 16.280 
M€? ¿El proyecto de capitales como Madrid 
y Valencia cuyos Ayuntamientos son los más 
endeudados de España? Madrid con 7.145 M€ 
y Valencia con 862 M€. ¿Eso es lo que el P.P. local 
entiende por austeridad? Otra frase. El P.P. es el 
partido del sí. La última prueba es el proyecto para 
la edificación del Centro de Día, que votaron... no, 
como tantas otras. Definitivamente nos toman 
por tontos. ¿Lo seremos a la hora de votar? En 
nuestras manos está hacerles ver que no, que los 
vinarocenses, de tontos nada.

Amb motiu de la festivitat del dia 12, la recepció d'originals es tancarà 
el dilluns 11 a les 13 hores. 
Tot allò que arribe després d'aquesta hora podrà no ser publicat.

Setmanari Vinaròs

Nota informativa

Los 
cuadernos de 
Precomunión 
y Comunión

YA A LA 
VENTA
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X.Flores 

 SETMANARI D’INFORMACIÓ LOCAL

ACTUALITAT

Fontanet acusa l’Equip de Govern de no haver 
sabut acceptar “un acord de la majoria”
El portaveu del BLOC de Vinaròs, Domènec 
Fontanet, va indicar el dilluns que els regidors 
del PP i el BLOC, partits que van aprovar en 
el ple de març rebaixar els sous de l'alcalde i 
regidors del consistori i eliminar les dedicacions 
exclusives i parcials, “han sigut citats” pel jutjat del 
contenciós administratiu número 1 de Castelló. 
L'alcalde, Jordi Romeu, i el primer i el segon tinent 
d'alcalde, Javier Balada i Juan Antonio Beltrán, 
respectivament, van interposar, segons va relatar 
Fontanet, un recurs a títol personal a l'acord de 
ple que va determinar la rebaixa salarial, per la 
forma en què va ser adoptat l'acord, considerant 
que va poder haver-hi una irregularitat jurídica.  
El portaveu del BLOC, Domènec Fontanet, va 
acusar els tres membres de l'Equip de Govern de 
no haver sabut acceptar “un acord de la majoria”. 
I va advertir que “podran portar-me al jutjat les 
vegades que vulguen perquè estic convençut que 
aquesta rebaixa salarial era necessària i es va fer a 
tots els membres de la corporació”.

Romeu diu que Fontanet “menteix” per dir que 
ha sigut citat pel jutjat per la rebaixa dels sous
El dimarts, l'alcalde, Jordi Romeu, va comparéixer 
per desmentir que els portaveus de l'oposició 
hagen sigut citats davant el jutjat pel recurs 
interposat contra l'acord plenari de rebaixa de 
sous, com havia assegurat el líder del BLOC, 
Domènec Fontanet. Romeu, que va comparéixer 

juntament amb el primer tinent d'alcalde, 
Javier Balada, i la regidora de Governació, 
Librada López, va aclarir que el recurs no ha 
sigut interposat contra els regidors del PP i el 
BLOC, sinó contra les possibles irregularitats 
administratives d'un acord plenari. L'alcalde, 
Jordi Romeu, va acusar el dimarts Fontanet, de 
presentar-se com a “víctima” i de “mentir i falsejar 
la realitat” durant la seua roda de premsa del 
dilluns en dir que havia d'anar a declarar quan el 
que havia rebut era tan sols una informació que 
provenia del mateix consistori. “Hem presentat 
un recurs contra un acte administratiu i no 
contra cap persona”, va matisar, afegint que el 
recurs presentat contra la resolució plenària, 
va ser perquè consideren que va poder haver-
hi irregularitats. “Considerem que l'acord va ser 
adoptat de manera il·legal, i amb l'advertiment 
verbal del secretari de l'ajuntament”, va dir. En 
els mateixos termes es va expressar la regidora 
de Governació, Librada López, que va assegurar 
que “no s'ha denunciat a ningú, sinó que tan 
sols s'ha impugnat un acte administratiu”, i 
va explicar que “considerem que l'acord era 
il·legal perquè no s'adequava al procediment 
establert ni disposaven de l'informe preceptiu”. 
Segons la regidora socialista, la rebaixa de 
retribucions podria haver sigut consensuada 
sense cap problema, “però l'oposició va preferir 
presentar una moció i saltar-se el procediment 
administratiu establert”.
Romeu també va puntualitzar que l'acord de ple 
no solament va suposar una rebaixa de sous, sinó 
també un canvi en la situació administrativa i 
laboral dels tinents d'alcalde Javier Balada i Juan 
Antonio Beltrán. “En el meu cas –va dir Romeu– 
s'ha rebaixat en una quantia molt important, 
mantenint-me la dedicació exclusiva, la qual 
cosa m'impedeix tornar al meu lloc de treball, 
però a nivell de treballar amb ganes per la ciutat, 
tinc les mateixes que al principi, res ha canviat” 
va concloure.
Per la seua banda, el regidor d'Urbanisme, 
Javier Balada, va indicar que recórrer aquest 
acord “era una qüestió de dignitat”. Balada va 
recordar que la seua dedicació exclusiva va ser 
aprovada amb el suport del BLOC a principis 
de la legislatura. “He passat de tindre dedicació 
exclusiva a l'atur i a més he d'estar dos anys 
sense poder treballar en una empresa que tinga 
alguna relació amb qualsevol administració 
pública, per la qual cosa el mínim que podia fer 
era recórrer i intentar que es faça justícia”, va 
concloure.

El PP acusa l'Equip de Govern de demandar el 
mateix Ajuntament per recuperar el sou
El portaveu del PP, Juan Bautista Juan, que va 
comparéixer juntament amb tres portaveus més 
del partit, Ernesto Molinos, Lluís Gandia i Mar 
Medina, va acusar dimecres l'alcalde, Jordi Romeu, 
i els tinents d'alcalde, Javier Balada i Juan Antonio 
Beltrán, d'haver “demandat el mateix ajuntament, 
i per extensió a tots els vinarossencs, amb l'única 
voluntat de recuperar el sou anterior a la moció 
de la rebaixa salarial”. Per Juan, aquest fet “és 
una paradoxa, una circumstància absolutament 
surrealista, que es demande al mateix Ajuntament 
per no haver-los agradat un acord plenari”.
Juan va anunciar que els regidors populars es 
personaran al jutjat del contenciós administratiu 
número 1 de Castelló, conjuntament amb el 
regidor del BLOC, Domènec Fontanet, “per a 
oposar-nos a la suspensió cautelar de l'acte perquè 
estem convençuts que l'acord és legal”.
No obstant això, el portaveu popular es va mostrar 
convençut que s'atorgarà aquesta suspensió 
cautelar “ja que normalment se solen concedir fins 
que es dicta la sentència definitiva”. 
Juan també va qualificar d’“incompatibilitat 
manifesta” el fet que “els serveis jurídics que han de 
defensar l'Ajuntament contra l'alcalde en aquest 
cas, són els mateixos que el defensen en el procés 
de l'abocador”.
D'altra banda, va acusar el mateix Romeu i la 
regidora de Governació, Librada López, de “mentir” 
en dir que l'acord del ple de març era il·legal, 
recordant que “encara no hi ha cap sentència 
definitiva sobre aquest tema”, i els va acusar de no 
respectar “ni el jutjat ni el plenari”.
Serà el jutjat del contenciós administratiu número 
1 de Castelló el que decidirà si es retornen les 
retribucions als regidors fins que la sentència 
definitiva no decidisca si l'acord pres al març, 
aprovat pel PP i el BLOC en ple, s'ajusta a la legalitat. 
En aquests moments, el que s’ha de decidir és si 
se suspén cautelarment l'acord plenari, amb la 
qual cosa es restablirien els sous fins a la resolució 
definitiva.

El jutjat decidirà si restableix els sous dels regidors fins que no hi haja 
una sentència definitiva sobre la legalitat de l'acord
Reaccions dels portaveus dels quatre partits de l'Ajuntament

El jutjat del contenciós administratiu número 1 de Castelló decidirà en breu si aplica una suspensió cautelar fins que no hi 
haja una sentència definitiva que decidisca sobre la legalitat o no de l 'aprovació de la moció, el passat mes de març, que 
rebaixava les retribucions dels regidors. Això suposaria que, fins que el tr ibunal no es pronuncie sobre la legalitat d'aquest 
acord plenari,  als regidors se'ls restablir ia la quantitat econòmica que cobraven abans d'aprovar-se aquesta moció. Això ha 
provocat reaccions dels portaveus dels diferents grups polítics de l 'Ajuntament, que resumim a continuació.
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La regidora d'Educació, Maria José Ferrer, ha 
lamentat que l'aulari de l'escola oficial d'idiomes 
de Vinaròs encara no dispose de professors 
d'anglés ni d'alemany, per la qual cosa encara no 
s'han pogut iniciar les classes. “Sé que aquesta 
situació no solament està passant en l'aulari de 

Vinaròs, sinó també en el de Benicarló i a la seu de 
l’EOI a Castelló”, va assegurar Ferrer. A Vinaròs, s'hi 
han matriculat per als cursos d'idiomes un total 
de 283 alumnes, una xifra que segons la regidora 
podria augmentar, atés que alguns alumnes que 
s'han matriculat a Benicarló “em consta que han 
demanat el trasllat a Vinaròs”. L'inici de curs estava 
previst per al passat 27 de setembre.
Cal recordar que Vinaròs disposa actualment d'un 
aulari de l’EOI, però no ha renunciat a tindre una 
seu d'idiomes a pesar que el conseller d'Educació, 
Alejandro Font de Mora, va situar aquesta futura 
seu del nord de la província en la veïna ciutat de 
Benicarló. L'Ajuntament de Vinaròs ha ofert el 
rehabilitat edifici del Pirulí per acollir aquesta seu 
i continua esperant la resposta de la conselleria a 
aquest oferiment.

Ràtios
D'altra banda, Ferrer va denunciar la ruptura 
de ràtios després de l'inici del curs escolar 

a Infantil i Primària en el municipi, la qual 
cosa demostra, segons la seua opinió, les 
mancances en infraestructures educatives a 
la ciutat, demanant a la conselleria celeritat 
a l'hora d'executar-les. “L'educació és un dret 
i estem en una situació de falta de places, 
per això vull recordar que tenim pendents la 
construcció del col·legi Jaume I i l'ampliació 
del CEIP l’Assumpció i de l'IES Vilaplana”, va dir 
Ferrer, que va acusar la conselleria de “falta de 
previsió”.
La regidora, que va assegurar que també 
“falten professors per incorporar-se després 
d'un mes d'inici de les classes”, també va oferir 
dades d'escolarització. Així, en Infantil, hi ha 
935 alumnes matriculats, en Primària 1.868 i en 
Secundària 1.150, mentre que en Batxillerat hi 
ha un total de 313 repartits en els dos instituts. 
En Cicles Formatius, hi ha 158 alumnes de grau 
mitjà i 113 de grau superior, i en educació 
especial 69 alumnes.

Redacció

ACTUALITAT

La regidora d'Educació denuncia la ruptura de ràtios a Infantil i Primària

Les classes d'idiomes no es poden iniciar a Vinaròs per falta de professorat

Una representació de l’Ajuntament de Vinaròs va 
visitar els estands de 4 empreses vinarossenques 
del sector del moble i de la logística a la Fira Hábitat 
a València. Encapçalats per l’alcalde, Jordi Romeu, 
que va estar acompanyat del regidor d’Indústria 
i Comerç, Vicent-Andreu Albiol i pel regidor 
d’Hisenda i diputat provincial, Juan Antonio 
Beltrán, es va donar suport a un dels sector més 
afectats per la crisi i que han pres la fira com un 
dels aparadors més importants per mostrar el 
seu producte a escala nacional. A més, la visita va 
comptar amb la presència del portaveu del PSPV 
a la provincia de Castelló i alcalde de Benicàssim, 
Francesc Colomer, i la diputada socialista a les 
Corts Valencianes, Amparo Marco. 
Les empreses vinarossenques del sector, Rimobel, 

Lagrama i Milmueble, pel que fa a mobles, i 
Agdojavi, quant al transport, van tindre un 
protagonisme especial en l’actual edició de la Fira, 
ja que són referents importants en els seus sectors. 
Els membres de la corporació van poder conéixer 
de primera mà l’excel·lent producte exposat i les 
novetats presentades, així com les tendències en 
moble i decoració. 
La crisi ha fet que la Fira supose una oportunitat 
de demostrar als clients la solidesa de les empreses 
de la comarca i l’aposta per la innovació constant 
en els seus productes, tant pel que fa al disseny 
com per la qualitat dels materials emprats. Sens 
dubte, una ocasió d’or per transmetre la imatge 
de constant renovació d’un sector tradicional a la 
comarca i que creu fermament en el futur.

Visita a les empreses del moble a la Fira de Valencia 2010

Amb motiu de la festivitat del dia 12, la recepció d'originals es tancarà el dilluns 11 a 
les 13 hores. Tot allò que arribe després d'aquesta hora podrà no ser publicat.

Setmanari Vinaròs

Nota informativa
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ACTUALITAT

Durant els dies 1 i 4 d’octubre, l’Obra Social de 
Caja de Ahorros del Mediterráneo i les regidories 
de Serveis Socials, Medi Ambient i Educació han 
promogut la realització d’un interessant projecte 
d’educació ambiental a Vinaròs, el Proyecto 
Mercurio, projecte que busca tractar els aspectes 
fonamentals per a la comprensió del canvi climàtic, 
i a la vegada provocar una reflexió i un canvi 
d’hàbits per a fer-li front. 
Els destinataris del projecte han sigut principalment 
els xiquets i les xiquetes de 3 a 7 anys, el col·lectiu 
de la tercera edat, i el col·lectiu de mestresses de 
casa. Cadascun d’aquests col·lectius ha participat 

en una sèrie de tallers d’educació mediambiental 
adaptats al tipus de destinatari al qual anaven 
dirigits, i tots amb l’objectiu de prendre consciència 
sobre el canvi climàtic i les mesures a adoptar per 
tal de frenar-lo. 
Per als xiquets i les xiquetes de 3 a 7 anys s’han 
desenvolupat un total de 45 tallers, amb l’objectiu 
d’incorporar valors i actituds de respecte al medi 
ambient en els seus primers anys de vida. Els tallers 
s’han realitzat en les aules dels diferents centres 
escolars de Vinaròs. 
Per al col·lectiu de la tercera edat s’ha portat a 
terme un taller, realitzat el passat divendres 1 

d’octubre, en el Centre de la Tercera Edat, que va 
comptar amb una trentena d'assistents. 
I, per acabar, el dilluns 4 d'octubre es va dur a 
terme un nou taller, "La calculadora de CO2", 
dirigit al col·lectiu de mestresses de casa, 
que va tindre lloc en el local de l'Associació 
de Mestresses de Casa i va comptar amb la 
participació d'unes quinze persones. Alguns dels 
temes que s’han tractat en els tallers han sigut: 
activitats quotidianes que contribueixen al canvi 
climàtic i comportaments a adoptar per a frenar-
lo, compra responsable, i mitjans de transport 
respectuosos amb el medi ambient. 

El Projecte Mercuri arriba a Vinaròs

Redacció

Redacción

El Departamento de Salud de Vinaròs ha iniciado el 
periodo de vacunación de la gripe estacional con 
el objetivo de prevenir a la población del Norte de 
la provincia de Castellón, del virus de la gripe, que 
afecta cada año a miles de ciudadanos.
El Director de Atención Primaria, Vicente Orenga, ha 
señalado que “como todos los años se ha realizado 
tanto por parte de la Conselleria de Sanidad como 
del Departamento de Salud, una planificación que 
tiene por objetivo alcanzar al mayor número de 
personas posibles.”
En este periodo de vacunación que se ha iniciado esta 
semana, los ciudadanos que deseen vacunarse podrán 
acudir al Centro de Salud y/o consultorios auxiliares de 
su Zona Básica preferentemente, y en el servicio de 
Medicina Preventiva del Hospital de Vinaròs.
De la misma forma se ha señalado que “la vacunación 

está indicada en personas incluidas dentro de los 
grupos de riesgo, sobre todo,  personas mayores, 
diabéticas, bronquíticos crónicos, obesidad mórbida, 
personal sanitario, etc.”
Desde la Dirección de Atención Primaria del 
Departamento de Salud de Vinaròs se remarca 
que “entre el personal sanitario de nuestro 
Departamento el grado de cobertura es de los más 
elevados de España, situación que demuestra el 
compromiso de todo el personal en conseguir una 
menor afección de la gripe”
El Director de Atención Primaria ha señalado para 
finalizar que “a pesar de ser un virus conocido no 
se debe bajar la guardia por parte de la ciudadanía 
y por ese motivo se anima a todas las personas 
incluidas en los grupos de riesgo antes citados, a 
vacunarse de la gripe con una finalidad preventiva”

Parte del equipo directivo (Gerente, Directora Económica 
y Directora de Enfermería de Atención Primaria, en el 
momento de la vacunación

La vacunación se llevará a cabo en los 
Centros de Salud y en el Hospital de Vinaròs

El Departamento de Salud de Vinaròs abre 
el periodo de vacunación de la gripe
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ACTUALITAT

La Regidoria de Cultura de l'Ajuntament de Vinaròs 
ha presentat aquesta setmana les activitats 
de tardor i hivern. La regidor de Cultura, María 
Dolores Miralles, va informar de l'extensa i variada 
programació que el consistori ofereix. Un ventall 
d'activitats per a tots els públics que va des del 
cinema, amb el cicle dedicat al director Billy Wilder, 
el teatre –enguany s'incrementa el nombre de 
representacions–, a més de música –destaca un 
cicle de cantautors–, exposicions i tallers, entre 
altres actes. 
El programa es pot passar a recollir en la Biblioteca 
Municipal o l'Oficina de Turisme. També hi ha la 
possibilitat de rebre-la per correu electrònic. 
En l'apartat “agenda cultural” d'aquest setmanari 
s’informarà setmanalment dels actes.

Clubs de lectura
D'altra banda, l'arxiver municipal, Xavier Palomo, 
va informar que es repeteix la proposta dels 
Clubs de Lectura, iniciada fa tres anys, tenint 
en compte la seua bona acollida. El club de 
lectura de novel·la històrica que se celebra a 
la biblioteca municipal s'iniciarà el pròxim 19 
d'octubre i estarà dedicat a l'imperi Romà, amb 
especial atenció a les restes romanes que hi ha al 
terme municipal de Vinaròs.

Presentada la 
programació cultural 
tardor-hivern 

Aquesta setmana s'ha asfaltat el camí de les 
Capçades. L'actuació suposa una ampliació 
del vial que permetrà accedir a l'hospital 
més ràpidament i, a més, reduir la quantitat 
de trànsit a la zona de l'institut Leopoldo 
Querol, segons ha informat el regidor 
d'Urbanisme, Javier Balada.

L'Ajuntament de Vinaròs ha finalitzat la 
rotonda provisional que regula el trànsit 
en l'encreuament de la plaça de bous i la 
platja d'arena, en l'accés a la costa sud. 
El regidor d'Urbanisme, Javier Balada, va 
indicar que la confecció de la rotonda 
va encaminada a reduir la perillositat 
d'aquest encreuament.

L'Ajuntament de Vinaròs ha presentat a la 
Conselleria de Medi Ambient els projectes 
ambientals del polígon industrial de 
sòl públic de les Soterranyes. A més, 
els màxims representants de l'Equip de 
Govern es van reunir la setmana passada 
amb la Confederació Hidrogràfica del 
Xúquer. “Vam arribar a un acord per 
disposar d'aigua en la primera fase de 
construcció del polígon”, va informar el 
regidor d'Urbanisme, Javier Balada, que 
va afegir que “treballem diàriament en 
la consecució d'aquest polígon, l'equip 
redactor està complint els terminis 
estipulats i ara estem pendents dels 
informes d'impacte ambiental”.

El regidor d'Urbanisme, Javier Balada, ha 
informat que tres dels projectes inclosos 
en el Pla Confiança, com són el pla de 
pluvials, el pla integral d'accessibilitat 
i l'obra del molí de Noguera, ja estan en 
fase de licitació i en breu s’adjudicaran. 
“De l'únic projecte que no tenim novetats 
és el de la piscina municipal coberta”, va 
assegurar Balada.

El Govern central ha dotat de partida pres-
supostària per al 2011 dos projectes quali-
ficats com a “vitals” pel primer regidor, Jordi 
Romeu. Es tracta de la variant de la N-340 i 
l'anualitat que quedava per a la finalització 
del passeig marítim. “Es garanteix la conti-
nuïtat d'una obra que a Vinaròs no s'ha atu-
rat mai”, va indicar Romeu sobre la variant 
de la N-340.

Presentats els projectes 
ambientals del polígon 
industrial

Rotonda d'accés a la costa sud

L’Estat inclou en el pressupost 
general la variant de la N-340

Tres projectes del Pla 
Confiança, licitats

S'asfalta el camí de les 
Capçades 

Xavier Palomo i Maria Dolores Miralles

www.vinarosnews.net

Seguiu al Vinaròs.News 
www.vinarosnews.net
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ACTUALITAT

El portaveu del BLOC de Vinaròs, Domènec 
Fontanet, va demanar que es realitze el tram 
de vorera que falta al passeig de Juan Ribera, 
assegurant que “és el que reclamen els veïns” 
de la zona. Fontanet va acusar l'Equip de 
Govern de fer una “política d'aparador” en 
haver arreglat un altre tram de la zona “on 
la gent no viu”, i va recomanar al regidor 
d’Urbanisme, Javier Balada, “que deixe de fer 
rotondes i cuide més el ciutadà”.
Finalment, va recordar que aquest mes el 

BLOC inicia la campanya de pressupostos 
participatius. Així, el partit dedicarà un mes 
a recollir les peticions i els suggeriments dels 
ciutadans. Fontanet va indicar que des que en 
2007 s'iniciés aquesta campanya, el nombre de 
propostes ha anat creixent cada any. El regidor 
nacionalista va recordar que aquestes propostes 
poden fer-se arribar al telèfon 666.27.80.47; per 
correu a l'adreça blocvinarosmail.com o, per 
carta, en la bústia de l'ajuntament, a més de la 
mateixa seu, cada dijous a les 20.30 hores.

Teatre per als escolars

Els escolars de tercer i quart de primària van disfrutar dijous al mati amb l’obra “Carta Pobla”, a càrrec de Felip Kervarec, a l’auditori municipal, en un acte 
organitzat per la regidoría de cultura de l’ajuntament de Vinaròs.

Emili Fonollosa

7 Dies Vinaròs y 
MasqueunaguiaVinaros.com

Te regalan la aparición 
en la Nueva Guía Comercial
 www.MasqueunaguiaVinaros.

com

Pruebala hasta el 15 de 
Septiembre 

¡Completamente GRATIS!

Sin letras pequeñas, ni altas, ni 
permanencia, NI NADA.

 Entra en www.
masqueunaguiavinaros.com  y 

rellena el formulario para activar 
tu oferta y disfruta hasta el 15 de 

Septiembre ¡¡¡GRATIS!!!
Sabemos que te encantará,  por 

eso te regalamos un mes de 
prueba ¡GRATIS!

¿Tienes un Comercio en Vinaròs y quieres darte a conocer?

El BLOC inicia la campanya de pressupostos participatius
Fontanet demana la construcció d'un tram de vorera al passeig de Juan Ribera
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ACTUALITAT

ES UN MENSAJE DE COCEMFE MAESTRAT

FOTODENUNCIA
Este vehículo ha estacionado en 

un lugar reservado a personas con 
movilidad reducida sin ningún tipo de 

miramiento y lo más grave es que al 
aparcar ha ocupado dos plazas. ¡Qué 

cara más dura!

HOY POR MÍ... MAÑANA PUEDE QUE POR TI 
 

SON MUCHOS AÑOS LUCHANDO CONTRA LAS 
BARRERAS Y AÚN SE SIGUEN PRODUCIENDO 

ESTAS SITUACIONES 
 

¡SUSPENDIDO EN SOLIDARIDAD! 

Juan Bover
AB )Jow0td METEOROLOGIA

Per Domingo Callariza

VINARÒSde
des del 22/09 al 28/09 www.meteovinaros.com

Temperatura

Index UV Humitat

Aquest mes de 
setembre ha sigut 
0,3 ºC més fred 
que el setembre de 
l’any passat. 
 
Des de 
començament 
d’any ha plogut 
un 13,83% més 
que l’any anterior. 
La diferència s’ha 
rebaixat amb 
barems de mesos 
anteriors, ja que al 
setembre del 2009 
va ploure 51,3 litres 
més que el 2010.

Temperatura Pluja
 ºC Dia Hora  l/m2 Dia Hora
Mitjana 22,2 -- -- Dia més plujós 22,8 17
Mínima 13,2 29 7.30 Màx. Intensitat 480,0 17 18.39
Màxima 30,9 7 17.30 Total mes 35,6

Vent
 Km/h Dia Hora Direcc. dominant
Mitjana 3,3 WSW
Màxima 59,5 7 16.30 SE

RESUM CLIMATOLÒGIC MENSUAL SETEMBRE 2010

L' Alcalde de 
Sant Jordi, Luis 
Tena va rebre 

un lot de llibres 
d'Editorial 
Antinea, 
donats 

per agraïr 
l'ajuda de 

l'ajuntament 
i la població 
a l'edició de 

Rutas del 
Maestrazgo 
y su entorno 

dedicada 
a aquest 
municipi.

Sant Jordi
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Cómo conseguiste tu primer 
trabajo en el mundo del cómic?
Yo llevaba bastante tiempo publi-

cando ilustraciones a nivel estatal, pero 
los cómics americanos siempre me han 
gustado mucho. Soy una persona bas-
tante poco sociable, y los cómics los ha-
ces solo, y los lees solo. Son onanismo 
puro y duro. Un buen día me fui con mi 
portafolio a Nueva York. Me recorrí todo 
Manhattan, desde la redacción de Vani-
ty Fair, a The New Yorker. Y por supuesto 
Marvel, DC y Virgin. Mi primer bolo lo 
hice allí. Luego ya vino Hulk para Marvel. 
Pin Ups para DC, Dante’s Inferno para EA, 
Fringe e Inception (Origen) para Warner, 
Batman....

A partir de ahí, ¿consideras que ha ido 
todo muy rápido?
La verdad es que sí. Me imagino que 
el hecho de que mis trabajos hayan 
tenido muy buenas críticas en medios 
tan prestigiosos como The Washington 
Times, Crave, Ain’t it cool o el IMDB, habrá 
ayudado.

¿Por qué crees que a los americanos les 
están interesando tanto los ilustradores 
de cómics en el mercado europeo?
Pues no estoy muy seguro que sea por 
lo que ellos creen. Aparentemente es 
porque en Europa tenemos diferentes 
fuentes e influencias, y así damos otro 
punto de vista de sus personajes. Pero 
te aseguro que yo me he criado con 
Star Wars, Spiderman e Indiana Jones. 
Los Bingueros, las pelis de Antonioni 
o Mortadelo como que no me han 
influido demasiado. Y coincido con 
bastantes colegas del mundo del 
cómic o del cine. Mi conclusión es que 
simplemente tienen un abanico más 
amplio de posibilidades. Eso sí, si se 
interesan por algún artista, es porque 
su trabajo requiere algún tipo de 
habilidad para dibujar. No vale sólo con 
haber estudiado Bellas Artes y pedir 
subvenciones. Hay que tener talento. 
Enséñale eso a alguien ¿sabes?

¿Cómo ilustrador de cómics, cuáles son 
tus principales influencias?
Tengo influencias desde el mismo mundo 
del cómic, a la fotografía, el cine, el rock o 
el diseño. Mogollón de cosas. Pero que te 
guste algo o alguien, no sirve de nada si no 
tienes formas imaginativas de asimilar sus 
influencias. Ahí está la gran diferencia con 
el plagio creo. La imaginación es lo más 
importante. Pero no sólo en el arte, sino 
en todo. Si Edison no hubiera imaginado 
una bombilla, la llevaríamos clara. La falta 
de ideas sí que es un arma de destrucción 
masiva. Si, por ejemplo, se acaban los 
combustibles fósiles, sólo nuestro poder 
de imaginar nuevas formas de energía 
nos salva. Pero la gente, a pesar de tener 
libertad de hacer o imaginar lo que le dé la 
gana, se dedica a copiar al que está al lado. 
Aquí en Vinaròs sin ir más lejos, hay una 
escuela de tenis al lado del club de tenis, 
que ya tenía escuela. No sé, ten un poco 
de dignidad y ponla de ping-pong, tío. Leí 
un día que el 99% de las especies que han 
habitado el planeta Tierra ya no existen. 
Pues si no tenemos ideas y creatividad, 
estamos extintos.

Padre de familia, diseñador industrial 
en una empresa e ilustrador de cómics. 
¿Cómo se compagina todo esto?
Sólo diseño para una empresa, Lagrama, 
y como tenemos una dinámica de un 
catálogo de muebles al año, me monto 
un timing de medio año para el diseño, 
y medio para el cómic. Pero como soy la 
negación de la fuerza de voluntad, apenas 
duermo cuando se acerca la fecha límite 
de mandar a imprenta. Lo de mi hijo Hugo 
ya es otro rollo. Tiene 3 años y se pone 
a dibujar conmigo, y a veces sobre mis 
dibujos, algo que también influye en lo 
justo que voy en las fechas de entrega.

¿Se puede decir que el ilustrador de 
Batman es vinarocense?
Yo no he nacido en Vinaròs. Ni hablo 
valenciano, ni me disfrazo en carnaval. 
Por eso mismo, veo el hecho de que se 
me considere vinarocense, como mínimo, 

En el 70 aniversario desde su creación, un 
vinarocense dará forma a Batman. El ilustrador 
Diego Latorre ha tenido el honor de haber sido 
elegido para dibujar uno de los superhéroes 
más conocidos del planeta, uno de los cómics 
más leídos durante generaciones. 
Desde que este joven vinarocense decidió 
irse a Nueva York para mostrar su portafolio a 
distintas editoriales, su carrera como ilustrador 
ha ido en ascenso meteórico. Ha trabajado para 
MTV Spain, Virgin, GQ, Playstation Magazine, 
Zero, Casa Viva, Grupo Zeta, Marvel, DC Comics 
o Warner Bros, y sus trabajos han tenido muy 
buenas críticas en medios tan prestigiosos 
como The Washington Times, Crave, Ain’t it cool 
o el IMDB.
Las portadas para la serie Fringe, la nueva serie 
de los creadores de Perdidos, también son obra 
suya, al igual que los dibujos para el famoso 
videojuego Dante’s Inferno, editada en España 
el pasado mes de septiembre por Panini.
Latorre también ha realizado portadas de 
discos, entre ellos Cycle, y del libro de Roberto 
Iniesta (Extremoduro), El viaje íntimo de lalocura. 
“Tanto Cycle como Extremoduro participarán 
en mi corto, tanto en la banda sonora como en 
parte del guión”. 
Entre sus proyectos de futuro está el cine. 
De hecho, Latorre ha diseñado las escenas 
de acción de una película que se llamará Los 
Violentos y tiene en proyecto dirigir en 2011 un 
cortometraje basado en un guión suyo y en su 
imaginario. 

“Que DC te deje 
dibujar Batman 
es como que te 

dejen las llaves 
del Ferrari. 

Es el coche mas 
fardon, pero 

es muy posible 
que te des una 

hostia”

El trazo 
vinarocense 
de

Diego Latorre, 

X.Flores 

D i e g o  L a t o r r e

BATMAN
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esperanzador. Yo siempre digo que soy de 
Vinaròs.

¿Quién y cómo te propuso ser el ilustrador 
de Batman?
Scott Peterson, mi editor en DC Comics. Era 
un proyecto personal de Jim Lee, actual 
director general de DC, una miniserie de 
Batman en Europa, y el propio Jim ilustraba el 
número uno, con guiones de Brian Azzarello. 
Camuncoli y Jock, que son dos de los 
ilustradores más reconocidos en el mercado 
USA, hacían otros dos. Y les faltaba un 
artista. Me hicieron una prueba y les gustó. 
Digamos que soy el único “casi desconocido” 
del grupo. Como he dicho antes, las buenas 
críticas de mi trabajo en Dante’s Inferno me 
imagino que ayudaron. 

¿ Es mucha responsabilidad? ¿Qué significa 
para ti?
Pues que DC te deje dibujar Batman o 
Superman es, según dice mi guionista 
Azzarello, como que te dejen las llaves del 
Ferrari. Es el coche más fardón, pero ojo que 
corre. Es muy posible que te des una hostia.

Batman ha sido el cómic favorito de mucha 
gente en todo el mundo. ¿Lo ha sido 
también para ti?
Lo era cuando era niño y me leía los cómics de 
superhéroes. Ahora ya no los leo. Pero Batman 
sigue gustándome. Es un icono de la cultura 
pop. Con infinidad de interpretaciones, desde 
la más colorista y popera, a la más oscura, 
gótica y violenta. Todas ellas son válidas y no 
alteran su esencia. Es como un estereotipo. Es 
complicadísimo que un concepto que tiene 
sólo 70 años tenga esa inmutabilidad. Y claro, 
va de negro y no tiene superpoderes.

¿Cuándo podremos 
adquirir este trabajo?
Sale en USA a 
principios de año. Aquí 
tardará un poco más, 
pero me imagino que 
lo publicará Planeta.

Después de esto, 
¿qué otras metas vas 
a proponerte? ¿El 
cine?
He diseñado las 
escenas de acción de 
una película que se 
llamará Los Violentos, con Michael Ironside 
y Maria Grazia Cucinotta. En 2011, si todo 
va bien, dirigiré un cortometraje basado en 
un guión mío y en mi imaginario. Cuento 
en el equipo con la empresa de efectos de 
maquillaje DDT (Oscar por El laberinto del 
fauno), y a Joan Guinard en la producción. 
Joan ha sido el productor de las pelis de 
Jaume Balagueró (REC).

He leído que te gusta especialmente 
Watchmen. ¿Te gustó también su 
adaptación al cine?
Todos los que hacemos cómics, tanto los 
que se dedican al más underground hasta los 
más mainstream, estamos de acuerdo en que 
Watchmen es la mejor obra jamás publicada. 
Además ha sido un cómic con un gran 
impacto mediático y de merchandising. Veo 
la peli como parte de dicho merchandising. 
Están las chapitas de Watchmen, las tazas 
de café, las camisetas y ahora la peli. Está 
hecha con mucho cariño y fidelidad. Quizá 

demasiada como para funcionar como una 
película por sí sola. Pero como parte del 
fenómeno que es el cómic, la veo genial. Alan 
Moore ha hablado fatal de ella, pero como 
es un genio, yo no le tengo en cuenta sus 
excentricidades y declaraciones categóricas. 
Mola ser categórico.

¿Cómo fueron las ventas de Vision Thing?

Muy bien, para ser un libro que contiene 
mensajes subliminales sobre anarquía y 
nihilismo. Al ser de estética oscura, he tenido 
la suerte de aprovechar todo el tirón de los 
vampiros, EMOS y tal. Incluso fui incluido en 
un recopilatorio de rollo vampírico editado 
por Norma. Por curiosidad vi una de las 
películas de la serie Crepúsculo y se me cayó 
el mundo encima. Lo estoy superando.

También has participado realizando las 
portadas de la serie Fringe. ¿Qué tal fue la 
experiencia?
Los productores de la serie, Alex Kutzman, 
Roberto Orci y J.J. Abrams (creadores de 
Perdidos y la nueva Star Trek), sólo querían 
utilizar fotografías de la serie como portadas 
del cómic, pero de nuevo mi editor, Scott 
Peterson, les propuso que me hicieran una 
prueba, y no sólo conseguí el bolo del cómic, 
sino que mis ilustraciones han sido utilizadas 
por la Warner Bros para promocionar la serie 
de televisión en USA, en bolsas, pósters etc. 
Tengo entendido que J.J. Abrams tiene la 
portada del número uno ampliada y colgada 
en su despacho.

¿Junto a Christos Gage al guión, has 
realizados los dibujos para el famoso 
videojuego Dante’s Inferno? ¿Trabajasteis 
juntos o en la distancia? ¿Nos puedes 

resumir el proceso 
creativo?

Todo lo tramitan la 
editorial DC y EA 
Games. Christos les 
enviaba el guión, 
ellos le daban el ok 
y me lo mandaban a 
mí, que a su vez les 
enviaba los bocetos 
de las páginas a 
lápiz escaneadas, 
y una vez estaban 
ok, las pintaba. Con 
Christos sólo coincidí 

en la Comicon de San Diego durante varias 
sesiones de firmas del cómic y el videojuego. 
Bueno, y nos felicitamos la navidad y todo 
eso. Es un tío muy majete. No parece para 
nada que sea guionista de Hollywood.

¿Cuáles son tus proyectos de futuro?

A parte de seguir trabajando en el mercado 
americano, y un libro del making of de mi 
cortometraje, que me publicará Norma, 
tengo una novela gráfica en mente, algo 
de género negro mezclado con ficción 
especulativa. Tiene que ver con el arte 
locativo y la realidad ampliada. Pero lo 
que realmente me parece interesante 
es el formato que quiero darle. Un 
libro, que tenga valor como objeto de 
diseño por sí mismo. Diferentes tipos de 
papeles y materiales, en relación con las 
ilustraciones y la historia. Quiero mezclar 
las dos cosas que más me interesan, que 
son los cómics y el diseño. A ver quién se 
atreve a publicarme eso...

Por tadas de la serie 
‘Fringe’ ilustradas 
por Diego Latorre. 

Han sido utilizadas por 
la Warner Bros para 

promocionar la serie de 
televisión en Estados 

Unidos.

Batman según Diego Latorre. El trabajo se publica en Estados Unidos 
a principios del 2011. En España tardará unos meses más en llegar
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Una gran mujer, una mujer luchadora, valiente y al mismo tiempo 
triste. Perdió a sus dos hijos Jose, de 27 años, y Rafa, con 50 años, y 
se quedó sola, absolutamente sola. Y yo Rosín Rochil, la cuidé todo 
lo que pude. Gracias a mí está viva, se cayó y yo la llevé al hospital y 
la cuidé. No me quiero alabar, pero es así, es verdad. Vive de milagro, 
a mí me quiere muchísimo y yo a ella también. Es muy cariñosa 
conmigo. 
El 18 de septiembre de 2010 cumplió 90 años y está muy bien, G.A.D.
Fuimos a felicitarla mi madre Rosita, mi hijo Rochilet y yo, Rosín. ¡Qué 
bien lo pasamos y qué feliz estaba de vernos a todos! Felicidades, Sra. 
Carmen, la quiero mucho y siempre, siempre estará en mi corazón. 
Deseo que cumpla muchos más y que Dios la proteja. Con todo mi 
cariño y amor.

Rosín Ro chi l

Sra. Carmen Budia Rojas 

Diskosins

Bodas de oro
Felicidades

El del anuncio

Anys enrere Joaquín, Félix, Manuel y Fernando, en una foto 
de los años 70. Tadeo Moix Bort y Juan Manuel 
Boix Vizcarro, de Vinaròs, l’any 1966

Carmen de Mairena de gira amb Diskosins

El domingo día 
3 de octubre 
Lorena 
cumplió 
32 años. 
Felicidades de 
parte de tus 
tíos, hermanos, 
sobrino, 
primos y Tany. 

Macos y Trini 
celebraron su 50º 
aniversario el pasado 
19 de septiembre 
junto a su familia y 
amigos. Lo bonito 
no fue conocernos 
y casarnos, sino 
volvernos a casar a 
los 50

José, Eli, Arantxa, Isma y Magda, estuvieron 
en Valencia y conocieron al que todos llaman 
Hombre Lidl. ¡Pasaron un día genial!
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Pasando la tarde Marc, Alex, 
Ainara y Alba Isabel

5 anyets Pau i els seus amics s'ho van passar d’allò 
més bé a la festa del seu 5é aniversari! 
Moltes felicitat Pauet!

Cherokys
La comparsa 
Cherokys inicien 
la preparació del 
Carnaval 2011 
amb una paella a 
l'ermita

El dissabte passat vam fer un sopar al nostre local i vam presentar el vestit 
de la desfilada 2011. Serà la desfilada de l’aniversari.
Volem agrair a la dissenyadora, Mª Jesús Sos (Chus) i component de la 
comparsa, tot el que ha fet de manera desinteressada: moltes gràcies!

Ja estem escalfant els motors�

El Partit de Vinaròs 
Independent (PVI) 
celebró el pasado sábado 
una fiesta de partido en 
el restaurante Rosario del 
complejo deportivo de 
Karts, como primer acto 
de preparación de las 
próximas elecciones. A 
la comida asistieron 160 
personas

Sábado 23 de octubre, en el 
tentadero Pan y Toros, concentración 
de peñas taurinas del Baix Maestrat. 
Vaquillas, encierro infantil, paella gigante, 
etc. Precio ticket: 10 euros. Socios: 5 
euros. Tickets hasta el 17 de octubre.

Fiesta del PVI
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Los días 18 y 19 de septiembre Cocemfe 
Comunidad Valenciana en colaboración con 
Cocemfe Maestrat organizó un seminario de 
“Sexualidad y afectividad en la discapacidad” en 
Peníscola, en el que participaron 23 personas 
con discapacidad de nuestra asociación. 
La iniciativa enmarcada en el programa de 
Educación Sexual está financiada por la 
Conselleria de Bienestar Social Discasex. La 
actividad duró todo un fin de semana y incluyó, 
además de las charlas, actividades turísticas. 
Las charlas, impartidas por los sexólogos Juan 
José Borràs Valls y José Bustamante, fueron 
muy interesantes, y la intervención del grupo 
de personas con discapacidad, afectados por 
diversas patologías, y sus acompañantes fue 
muy participativa.
Aparte de las charlas, se realizó una ruta turística 
por La Marjal de Peníscola con el servicio de guías 

de las alumnas del taller de empleo de Medio 
Ambiente de dicha ciudad. La visita fue muy 
divertida y las guías muy agradables explicándonos 
toda la historia de este paraje desconocido para 
nosotros. 
En la jornada del domingo se disfrutó de una 
ruta guiada de tres horas por el casco antiguo 
de la ciudad, la guía era del taller de empleo 
de Turismo, la cual nos explicó cosas curiosas 
sobre la ciudad amurallada. Fue una experiencia 
innovadora muy cultural, gracias a la monitora. 
Los participantes comentaron a Cocemfe 
Maestrat que “fue muy distinto a ir a un curso 
exclusivamente teórico”, fue un fin de semana 
entero en el que hubieron explicaciones y 
actividades de ocio, muy diferente a lo habitual, 
y en el que los participantes se pudieron 
desprender de muchos prejuicios. 
Este programa de educación sexual, financiado 

por la Conselleria de Bienestar Social, está abierto 
a todas aquellas personas con discapacidad física 
afectadas por lesiones medulares, espina bífida, 
esclerosis múltiple y por cualquier otra patología 
que provoque restricción de movimientos o impida 
su movilidad física. Las actividades que se realizan 
son charlas, coloquios y talleres vivenciales, 
cuyos objetivos generales son el conocimiento 
del cuerpo, la aceptación de la sexualidad y el 
desarrollo de la erótica.
El domingo al finalizar la jornada guiada, los 
participantes del evento celebraron una comida 
de despedida, en la que asistió el presidente de 
Cocemfe Comunidad Valenciana, Carlos Laguna, 
acompañado por su mujer, Piluca.
Dar las gracias en estas líneas a todo el personal 
del Hotel Ágora por el trato tan amable que 
dispensaron, así como a las instalaciones 
totalmente adaptadas del hotel. 

Seminario de sexualidad y afectividad en discapacidad

Cocemfe Maestrat

El martes 28 por la mañana recibí una llamada 
telefónica: “S’ha mort Don Agustín”. De 
inmediato, una cantidad de recuerdos me vino 
a la mente: Dª Tere, las libretas de calificaciones, 
Dª Montse, el Altair, Dª Mari Carmen, las 
tablas de multiplicar recitadas al salir de clase, 
Cachín…, recuerdos todos ellos vinculados con 
el desaparecido colegio Liceo Quijote, cuyo 
fundador y alma máter había fallecido en la 
ciudad de Vinaròs a los 88 años.
Donde ahora se alza un inmenso bloque de 
viviendas en el cruce de la calle San Francisco 
con la avenida País Valencià se ubicaba una 
institución abanderada de la buena enseñanza 
desde una óptica laica (una rara avis en aquella 
época).
Recuerdo sus aulas y su inmenso patio donde 
recibíamos la asignatura de gimnasia con Borrás 

(Don José) y jugábamos a juegos hoy olvidados 
como “la maneta”, “bandereta” y “churro, media 
manga, mangotero”, que han dejado paso a 
consolas y similares. Será que ha pasado el 
tiempo y nos hemos hecho mayores.
Pero lo más importante no era el edificio, sino las 
personas que conformaban esa institución, los 
docentes, y, a la cabeza de ellos, Agustín Comes, 
“Don Agustín”. Sólo puedo calificar como de 
inmensa suerte haber tenido un maestro como 
Don Agustín. De pequeños más bien nos daba 
miedo con su semblante serio y su ¿minusvalía? 
física. Mi padre me repetía “Feu sempre cas de 
D. Agustín. És un exemple per a tots” y yo no lo 
acababa de comprender. Cuánta razón tenía. 
De mayores (en 7º y 8º curso) llegó el contacto 
directo cuando nos daba clases de dictado, 
valenciano y francés. Frases como “Señores, 

Señores…” para llamar la atención de una clase 
despistada y “Llibertat, sí, pero llibertinatge no”, 
aún resuenan en mi cabeza. 
Lo mejor no fueron los conocimientos que sobre 
una determinada materia nos transmitió, sino 
que, al menos en mi caso, me enseñó a pensar y 
a ser persona. Valores como disciplina, respeto 
y afán de superación pasaron a formar parte 
de mi persona y fueron mis compañeros de 
viaje durante los estudios de bachillerato en 
el Leopoldo Querol (donde lo disfruté como 
profesor de francés) y después en los estudios 
universitarios en Valencia. Una parte muy 
importante de lo que soy hoy en día se lo debo 
a D. Agustín y a su Liceo Quijote.

Gràcies Don Agustín
José Sebastián ex alumno del Liceo Quijote

In memóriam

Los que este año celebréis el 25º aniversario de matrimonio, poneros 
en contacto con mosén Cristóbal. Tel. 626 896 848

Parroquia Santa 
Magdalena
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Representants culturals de Catalunya, Va-
lència i Balears es van donar cita dissabte 
passat a Vinaròs per participar en els actes 
del 300é aniversari de la guerra de Succes-
sió, que va organitzar la Federació Llull, for-
mada per Acció Cultural del País Valencià 
(*ACPV), Obra Cultural Balear (OCB) i Òm-
nium Cultural, de Catalunya.
El màxim responsable d’ACPV i alhora 
d'aquesta federació, l'editor valencià Eliseu 
Climent, va ser la figura més coneguda 
present en aquesta trobada de cultures que 
comparteixen una mateixa llengua, segons 
es va dir durant les diferents intervencions
L'historiador Toni Royo va ser el primer a 
intervenir a l’auditori municipal, on es van 
centrar els primers actes, amb notable 
presència d'espectadors. Royo va llegir 
un complet text de l'arxiver municipal de 
Vinaròs, Xavier Palomo, en què relatava el 
succeït a Vinaròs durant els mesos en què 
va tornar a ser “lliure” del domini borbònic. 
Després van intervenir-hi els responsables 
de les tres entitats organitzadores, Jaume 
Mateu, per l'Obra Cultural Balear; Muriel 
Casals, presidenta d’Òmnium Cultural, i 
Eliseu Climent, president d’ACPV. Van tancar 
les intervencions el regidor de Vinaròs Juan 
Antonio Beltrán, substituint l'alcalde de la 
ciutat, que es trobava fora de Vinaròs. Així 
mateix, entre els parlaments va intervenir-
hi el grup de música de cambra A Piacere, 
que es dedica a recuperar peces de música 
antiga.
A la tarda, després d'un dinar de germanor 
amb productes de la zona, va haver-hi 

una cercavila amb gegants de Vinaròs i 
Benicarló i l’Esbart Dansaire de la Rápita. 
Després, es va produir l'arribada de la Flama 
del Correlllengua i es va llegir el Manifest. 
Les activitats van acabar amb una trobada 
de dolçainers i tabaleters organitzat per Ball 
de Dimonis de Vinaròs, amb la participació 
de grups de Tortosa, Ulldecona, Bot, 
Benicarló i Vinaròs.
Es va triar Vinaròs per a aquesta celebració 
perquè l'exèrcit austríac va entrar a la ciutat 
l'octubre de 1710 restablint el domini 
de Carles III i amb això, els furs i les lleis 
anteriors al decret de Nova Planta. Aquesta 
situació va durar fins al febrer de 1711, quan 
l'exèrcit borbònic, de manera definitiva, va 
imposar el seu domini.
Els socis de la Federació Llull van arribar a 
Vinaròs amb autobusos des de Tarragona, 
Tortosa, Castelló i València.

Nanos i gegants
I a l’endemà, diumenge, tenia lloc, amb 
motiu del 769é aniversari de la Carta de 
Poblament, un taller de nanos i gegants. 
A partir de dos quarts d'onze del matí, 
van començar una sèrie d'actes a la plaça 
Parroquial, com la fabricació de caps de 
nano, retallables, jocs populars, traca de 
globus, representació del lliurament de la 
carta de poblament i cercavila. A la tarda, es 
presentava un nova creació pastissera, els 
xocorrocs, reproducció de les castanyoles 
que els nanos i gegants toquen. A més, hi va 
haver concert a càrrec de la Jove Orquestra 
de la Societat Musical La Alianza.

Catalunya, València i Balears es van unir 
el 2 d’octubre a Vinaròs amb el 300é 
aniversari de la guerra de Successió

Els passats 1 i 2 d’octubre al Teatre Municipal de Girona, Carles Santos va 
estrenar Chicha Montenegro Gallery amb èxit de crítica als principals diaris 
catalans. Del 7 al 17 d’octubre, Santos repetirà al Teatre Lliure de Montjuïc. 
L’obra, que és una coproducció d’El Canal i el Teatre Lliure, es mou entre el circ 
i la música, entre altres llenguatges artístics. 
El festival Temporada Alta tindrà una inauguració molt especial amb l’estrena 
absoluta de la darrera proposta de l’eclèctic creador Carles Santos, al Teatre 
Municipal de Girona. 
El creador de Vinaròs es mou entre les arts del circ, la música i el teatre, en una 
combinació que segueix la línia d’altres propostes que s’han pogut veure els 
darrers anys: El Fervor de la perseverança (2006) o El compositor, el cantant, el 
cuiner i la pecadora (2003). 
A Chicha Montenegro Gallery, Santos, creador resident del Teatre Lliure, uneix 
sobre un escenari quatre personatges-cantants d’òpera que han tingut 
anteriorment diferents tipus de relacions personals i que inicien conjuntament 
una nova aventura, amb unes originals regles de joc, inspirats per Chicha 
Montenegro.

Carles Santos estrena ‘Chicha Montenegro 
Gallery’ al festival Temporada Alta de Girona

HISTÒRIA   ARTS   LLETRES
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Organitzat per l’Associació Cultural Amics de Vinaròs

SORTIDA ORNITOLÒGICA
A RIET VELL

Dia:
16 d’octubre de 2010,dissabte

PASSEU PER LA SEU SOCIAL A APUNTAR-
VOS I US DONAREM ELS DETALLS
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El ferrocarril 
en la historia de Vinaròs

CULTURA

Últimamente estamos viendo en la prensa 
como se reclaman desde las instituciones 
políticas o de plataformas ciudadanas 
trenes tanto de cercanías como de larga 
distancia que conecten tanto Vinaròs 
como otras poblaciones de Castellón 
dentro del corredor mediterráneo con 
una mayor frecuencia. El tren es un medio 
de conexión imprescindible en esta 
época como lo fue desde su puesta en 
funcionamiento en el siglo xix. 
El primer ferrocarril español (aparte 
del que antes se había construido en la 
Cuba española) se puso en servicio entre 
Barcelona y Mataró el 28 de noviembre 
de 1848. Por lo que respecta a la costa se 
enlazó al poco tiempo Barcelona con la 
frontera francesa. Girona estuvo dotada de 
servicio el 3 de marzo de 1862. Figueres el 
1 de agosto de 1863, alcanzando Cerbere 
el 15 de mayo de ese mismo año.
Por el norte de Castellón y sur de Tarragona 
se empezó a trabajar ya en la nueva línea 
cuyos plazos de puesta en servicio fueron 
los siguientes: Sagunto – Nules el 15 de 
agosto de 1862; Benicàssim – Ulldecona 
el 12 de marzo 1865 y Ulldecona – Tortosa 
el 19 marzo 1867. Así mismo, se trabajaba 
en otra línea desde Barcelona cuyos 
plazos de ejecución se cumplieron del 
siguiente modo: Barcelona - Tarragona 
entre noviembre de 1853 y abril de 1865. 
Tarragona – Amposta (Aldea) en marzo de 
1865 y Amposta (Aldea) – Tortosa el 8 de 
mayo de 1867.
Es decir, que se alcanzó Tortosa el día 19 
de marzo por el sur, y el día 8 de mayo 
por el norte, en el año 1867, pero no 
hubo comunicación por carecer la vía 
del puente para cruzar el Ebro, ya que los 
vecinos de Tortosa no se decidían sobre el 
punto exacto en que debía de construirse 
el puente. El 20 de diciembre llegó un tren 
desde Barcelona al objeto de inaugurar 
el recorrido pero no se llevó a cabo por 
razones técnicas. 
El primer tren de pasajeros que recorrió 
en directo la línea de Valencia a Francia 

lo hizo el día 17 de diciembre de 1882. 
Nuestro historiador Borrás Jarque no lo 
mencionó ya que del ferrocarril no se 
hizo eco más que de manera marginal al 
referirse a circunstancias paralelas como 
que “la avenida del Servol ha derribado el 
puente del ferrocarril”, “que antes de tener 
el ferrocarril ya había un tren que llevaba 
piedra al puerto….” incluso afirmando que 
“ara el tren desplaçaria cap a altres ports 
lo que havia d’enriquir el nostre”, lo que 
demuestra que no tenía demasiada fe en 
este medio de transporte. 
En el diario local El Mediterráneo, con 
fecha de diciembre de 1882, podemos 
leer que “la empresa de ferrocarriles de 
Valencia a Almansa y Tarragona va a 
mejorar notablemente el material móvil. 
A las cinco máquinas para el servicio de 
mercaderías en la línea de Valencia a Francia 
por Barcelona, que se han recibido hay que 
añadir, etc.”. Lo interesante del mismo es 
que por primera vez se cita a Francia al 
hablar del ferrocarril, prueba evidente de 
que los contemporáneos no necesitaban 
más aclaración para saber que los trenes 
llegaban directamente a Francia desde 
Valencia. Y esto es lógico que lo publicara 
un periódico que salía con fecha de 15 
de diciembre de 1882, cuando el primer 
tren directo iba a pasar dos días más 
tarde, el 17 de diciembre de 1882. Nos 
extenderíamos demasiado en exponer 
todas las noticias que este semanario 
nos da de este ferrocarril, como horarios, 
precios, rebajas para Ferias, reclamaciones 
por tardanza en el recibo de mercancías. 
Únicamente destacar la que apunta que 
“desde el día 1 del corriente se halla abierta 
la estación telegráfica de alcance en la 
estación de ferrocarril de esta ciudad para el 
servicio público”.
Esperemos que estas noticias sirvan 
para destacar la importancia de nuestra 
estación y del corredor mediterráneo, tan 
importante para las comunicaciones tanto 
personales como de mercancías, y que tan 
necesarias son en pleno siglo xxi.

Lliurament del premi al documental d’Enrique Adell, 
Los caminos de la vida. 
Abans, i en record de don Agustín Comes, recentment 
desaparegut, es va projectar una retrospectiva 
d'imatges de la seua assistència a les projeccions 
dels curtmetratges del cicle que porta el seu nom.
 

Enrique Adell rep el 
premi ‘Vinaròs en Curt’
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Vinaròs va ballar diumenge passat al ritme dels 
Nanos i Gegants. L'àmplia programació es va 
iniciar a les 10.30 del matí a la plaça Parroquial 
i es va allargar fins a les 21 hores, amb la 
finalitat d’aproximar el patrimoni cultural de la 
ciutat a veïns i visitants, repetint així la bonica 
i multitudinària experiència del passat mes de 
juliol, encara que aquesta vegada a l'escenari de 
la plaça Parroquial i no al passeig marítim. 
Al matí va haver-hi tallers de fabricació de 
caps de nanos, retallables, jocs populars, traca 
de globus, i fins i tot una representació del 
lliurament de la carta de poblament amb la 
participació dels gegants de Peníscola. Els més 
xicotets, ajudats dels pares, van confeccionar 
tant al matí com a la tarda uns cabuts, amb 
caixes de cartó i altres materials, que després van 
mostrar orgullosos en la cercavila. Així mateix, 
durant tota la jornada van estar-hi exposats els 
cabuts i, per tant, es va poder aprofitar l’ocasió 

d’emprovar-se un d’aquests caps i fins i tot 
provar l'experiència de portar un gegant. 
A la tarda, una divertida cercavila va posar fi a 
un intens programa especialment pensat per al 
gaudi de tota la família. 
A més, el dia va estar endolcit per les noves pastes 
–a base de xocolate i un toc de taronja– que Ca 
Massita ha elaborat en honor a aquestes figures 
tan entranyables del patrimoni vinarossenc. Els 
xocorrocs, com han sigut batejats per aquest 
centenari forn vinarossenc com a onomatopeia 
del soroll que fan les castanyoles que toquen 
els nanos quan ballen, van ser repartits com a 
berenar després d'una jornada apassionant i 
repleta d'actes. Elena Guimerà, de Ca Massita, 
va indicar que la idea de cuinar aquesta pasta 
va sorgir com “una manera de retre tribut a 
aquesta entitat tan entranyable”, recordant que 
els nanos i gegants van ballar davant el seu forn 
quan aquest va complir el seu centenari.

Vinaròs 
mostra el 
seu món 
geganter

         La Colla de Nanos i Gegants vol agraïr sincerament 
a Acció Cultural del País Valencià la invitació en poder 
participar als actes commemoratius de la història del nostre 
poble que es van celebrar el passat dissabte, 2 d’Octubre.
          Així mateix, volem donar les gràcies per la massiva,alegre 
i participativa assistència, diumenge 3 d’Octubre, del 
poble de Vinaròs als actes de Nanos al Carrer, en l’edició de 
la Carta Pobla 2010. Tots els esforços i hores de treball van 
valer la pena. Gràcies.

La colla de Nanos i 
Gegants va dedicar 
tota una jornada per 
impregnar a tothom 
d’aquest patrimoni 
cultural 

COLLA DE NANOS I GEGANTS 
DE VINARÒS 



26

9 octubre  2010

Associació Ball de Dimonis de Vinaròs

agen-
agenda cultural

CULTURA

Divendres 8 d’octubre,
A les 20 hores, concert per a guitarra i veu a càrrec de 
Pau Figueres i Isabel Miralles.
Lloc: Casa Membrillera
Organitza: JJMM de Vinaròs i Fundació la Caixa.

Dissabte 9 d’octubre, 
A les 20 hores, concert de la Diada de la Comunitat 
Valenciana a càrrec de la Coral Juvenil Sant Sebastià 
amb el Cor Joventuts Unides de La Sénia.
Lloc: Església Santa Magdalena.
Organitza: Coral Juvenil Sant Sebastià.
a les 22.30 hores, concert de música tradicional 
valenciana a càrrec de Cesk Freixas.
Lloc: Auditori Municipal
Organitza: Regidoria de Cultura

Dimecres 13 d’octubre, a les 20 hores, cicle 
de cinema de Billy Wilder amb la projecció de la 
pel·lícula La tentación vive arriba.
Lloc: Biblioteca Pública Municipal
Organitza: Seu del Nord

Divendres 15 d’octubre, a les 22.30 hores, 
teatre per a adults amb l’obra L’apartament borja a 
càrrec de la cia. Artics Produccions.

SINOPSI: L’apartament borja són catorze poegrafies 
sobre el segle xv a través d'un seguit de personatges 
d'excepció que visqueren el pas del món gòtic a 
l'univers renaixentista i que aniran presentant-se 
amb l'escenografia i amb els instruments que es 
faran servir en escena.
Lloc: Auditori Municipal
Organitza: Regidoria de Cultura i Teatres de la 
Generalitat i Conselleria de Cultura i Esports.

Dissabte 16 d’octubre, 
A les 10.30 hores taller d’anglés per a nadons a 
càrrec de l’Acadèmia Mini Club Kis & Us (per a xiquets 
fins a 3 anys). Cal preinscripció.
Lloc: Biblioteca Pública Municipal
Organitza: Biblioteca Pública Municipal
A les 12 hores taller infantil d’anglés a càrrec de 
l’Acadèmia Mini Club Kis & Us (per a xiquets de 4 a 12 
anys). Cal preinscripció.
Lloc: Biblioteca Pública Municipal
Organitza: Biblioteca Pública Municipal
A les 22.30 hores, concert a càrrec de Steven Munar.
Lloc: Auditori Municipal 
Organitza: Regidoria de Cultura i Stockderock (cicle 
cantautors)

El divendres no només vam estrenar el 
mes d'octubre, també vam estar el primer 
correfoc infantil de Vinaròs dins de les 
celebracions del 769é aniversari del nostre 
poble. Les dimonietes i els dimoniets, elles 
soletes, amb el drac de tres caps Soterranyes, 
i acompanyats d'alguns dimonis grans que 
feien de les seues amb les Botargues, van fer 
el correfoc. Van estar acompanyats per un 
munt de xiquetes i xiquets del poble, que 
amb els seus familiars van gaudir d'aquests 
espectacle. Però quins dimoniets més 
valents tenim a Vinaròs. Van ballar, saltar 
i van donar bona mostra del que li espera 
a la nostra Associació. Molta vida, gràcies 
a aquest jovent que viu a pell l'emoció del 
correfoc. 
Així que ja sabeu, si teniu ganes de fer 
correfocs, passeu pel local de l'Associació, 
al c/ Trabal, n. 8. O entreu a la pàgina web 
(http://dimonisdevinaros.org). Segur que 
ho passareu molt bé, i de retruc, fareu amics. 
I per si aquestes no hagueren estat poques 

emocions. El dissabte, vam celebrar la XV 
Aplec de Música Tradicional de Vinaròs 
emmarcat dins de les activitats de la Carta 
de Poblament, l'arribada del Correllengua 
i la celebració dels 300 anys de l'efímera 
recuperació mauleta del nostre poble en la 
guerra de Successió. Enguany, amb noves 
colles, amb colles ja conegudes, i amb 
noves incorporacions com la d'un xicotet 
tabaleter de 2 anyets. Tothom que allí s'hi va 
aplegar, va poder participar de la cercavila i 
el concert, amb peces de bon gust i músics 
de qualitat. Ara queda un any d'assaig per 
a l'any que ve tornar a sorprendre el públic 
com han fet enguany.
Tot seguit va vindre el concert de música 
folk, que ens va fer ballar, riure i cansar-
nos també. I és que la nostra música, la de 
sempre, es rica en moviments, danses en 
parella i grup, i sobretot bon ambient. 
Per acabar, volem donar els nostres 
agraïments a la brigada, a la Policia Local i a 
l'Ajuntament de Vinaròs.

Cap de setmana complet per als Dimonis de Vinaròs
Aquest cap de setmana els Dimonis de Vinaròs han estat de festa. Correfoc 
infantil, Aplec de Música Tradicional i concert folk, tot per a fer gresca i tradició

La Societat Musical La Alianza va realitzar, 
durant tres diumenges consecutius, con-
certs amb les seues diferents agrupacions.
La primera a actuar va ser la Banda Juvenil 
de La Alianza dirigida per Emilio José 
Salamanca, en el concert que dóna inici al 
curs escolar i celebrat el dia 19 de setembre.
El següent diumenge, dia 2 d'octubre, ja 
dins dels actes organitzats per la Regidoria 
de Cultura de l'Ajuntament de Vinaròs en 
commemoració 769é aniversari de la Carta 
de Poblament, va ser el torn de la Banda 
Simfònica, dirigida pel seu titular José 
Ramón Renovell.
I el 3 de setembre, va tancar aquest “cicle” de 
concerts de la Societat Musical La Alianza, 
la Jove Orquestra, fruit de la seua escola de 
música, on des de l'any 1994 s’imparteixen 
classes dels diferents instruments de 
corda, i que va donar lloc a la formació de 
l'orquestra juvenil. Amb el temps, aquesta 
orquestra va créixer en quantitat i en 
qualitat, i ara tenim una Jove Orquestra 
formada per 25 components i a la qual cada 
curs s'incorporen nous alumnes procedents 
de l'Orquestra Infantil de la seua pròpia 

escola de música.
La Jove Orquestra de Societat Musical La 
Alianza dirigida per José Ramón Renovell 
va interpretar un variat programa.
En primer lloc, Introdutione Seconda amb 
els seus quatre moviments de Tomaso 
Albinoni.
A continuació, Cançoneta (per a violí solista 
i corda) de Joaquín Rodrigo, actuant com a 
solista Ana Falcó Saez.
Seguidament, el segon moviment de la 
Suite Nº 1 de Peer Gynt, La muerte de Ase, 
d'Eduard Grieg.
Per continuar amb La Chaconne de l'obra 
The Fery Queen d'Henry Purcell.
I el concert finalitzà amb els cinc moviments 
de la Suite of the day, d'Hilary Burgoyne.

Concerts de la Societat Musical La Alianza



27

9 octubre  2010

Inicio del mar otoñal
Comenzó el otoño con unos clásicos aires 
secos que azotan de una forma violenta la 
superficie de las aguas. Por suerte no hubo 
continuidad en este tipo de fenómenos 
atmosféricos y los aires sólo fueron nocturnos 
en algunos días. Luego predominó la clásica 
y benigna climatología marítima que con su 
brisa suele imperar por nuestro litoral.
Las pesquerías, en general, se vieron afectadas 
y la productividad resultó mediocre. Las 
especies capturadas en la estación del año en 
la que hemos entrado han sido las típicas, con 
grandes cardúmenes de espáridos, atrapados 
por las diversas redes de los pescadores en 
las distintas modalidades que ahora están 
operativas. 
La pesca de arrastre faenó con normalidad 
las cuatro jornadas que previamente estaban 
establecidas, puesto que el viernes día 8 
estaba declarado festivo al ser víspera de la 
festividad del 9 de Octubre en la Comunidad 
Valenciana. Las extracciones fueron a base 
de poco langostino sobre 45 €/kg, calamar 
de 10 a 20 (según tamaño), sepió punxa a 9, 
misèria a 8, pescadilla de 4 
a 9, salmonete a 5, peluda a 
6, pulpo roquero a 5, rape de 
3 a 6, caracol a 10, galera de 
2 a 4, mòllera, cintas, burros 
y aranya a 3, jurel, pota, 
cangrejo, rubios, caballa y 
congrio a 2, pulpo blanco y 
morralla de 1 a 3.
El cerco sufrió los vendavales 
de la noche y el lunes sólo 
una traíña pilló 200 cajas 
de dorada mediana de 3 
a 8 €/kg, 150 de letxa a 8 y 
100 de jurela a 2. El martes 
no llegaron a faenar por el 
viento. Y el miércoles, entre 
siete llums desembarcaron 

50 cajas de doradas grandes a 13, de letxa a 
150, de jurela a 2 y de boquerón 600 cajas a 
34 €/caja (12 kg) y 10 de sardina mediana a 15. 
La procedencia era de cuatro de Vinaròs, una 
de Adra, una de Borriana y una del Grau de 
Castelló.
En cuanto a la flota de artes menores, las 
barquitas que se dedican al trasmallo unas 
buscan lenguado a 17 €/kg, sepia a 11, palaí 
y tigre a 9 y raya a 4. Otros calan las redes de 
plástico en pos de pagel de 4 a 12, palometa 
a 3 y roncador a 1. El xarcier del gran fondo 
rocoso que persigue los grandes crustáceos, 
faenó pocas jornadas y llevó dicha langosta 
que se cotizó alrededor de 40 €/kg, bogavante 
a 20, gallineta a 15, pargo y dentón a 17 y 
corva y mamona a 3.
Un par de palangreros cala este arte de 
anzuelos cerca de la costa para capturar lubina 
a 24/kg, sargo a 10, lliri a 4 y raspallón a 2.
La pesca de la marrajera ha comenzado una 
veda biológica de dos meses, o sea, octubre y 
noviembre, de manera que de esta modalidad 
no tendremos pez espada.
Para la próxima semana el sector pesquero sólo 
tiene previsto realizar fiesta el martes día 12.

Barcos cerqueros desembarcando palets con pescado azul

PESCA

Andrés Albiol

Xatrac becllarg

És una au molt semblant a les gavines, però 
més xicoteta i de moviments aeris més àgils 
i lleugers. També se l’anomena llambritja de 
bec llarg. En castellà se l’anomena charrán 
patinegro. En anglés, sandwich tern. En 
francés, Sterne caugek. 
En alemany, brand-seeschwelbe. El seu nom 
científic és Sterna sandvicencis.
És una au estival del nord d'Europa, que 
hiverna pel nostre litoral i el nord d'Àfrica. 
Pertany a la família dels estèrnids. És un 
gènere amb un bec prim, molt llarg i apuntat. 
Les ales són estretes. La cua, escotada. 
Les potes són curtes amb membrana 
natatòria. L’envergadura de les ales se situa 
entre 40 i 95 cm. El seu pes ronda els 250 
grams. Té una mitjana de vida d'11 anys. 
El plomatge del cap és estarrufat. De joves 
el cap és blanc igual que la part dorsal 
amb bandes blanques. La cua i el bec són 
de color gris perla. Els adults tenen una 
caputxa tenyida de negre i el dors està 
cobert per un gris platejat. El pit i la resta 
del cos és blanquinós. El bec és negre amb 
l'àpex groc. Les potes són negres. Pel juny 
muden el plomatge. Quan claca fa un quirric.
A la primavera es reprodueixen. Es 
distingeixen els sexes en època de zel. 
Després d'un festeig nupcial amb grans 
elevacions en l'aire per part de tots dos i 
uns llargs xiscles, té lloc la copulació. Són 
ovípars. Posen d'1 a 3 ous groguencs amb 
taques negres en clots excavats en l'arena 
i els cuiden tots dos progenitors. Nien en 
colònies al costat de la costa o en aigües 
interiors com el Delta de l'Ebre o l'Albufera de 
València. Si s'acosta un intrús, bé un ocell o 
un altre animal, s'uneixen totes envoltant-lo 
en un tumultuós vol i li llancen excrements 
per espantar-lo. Al cap dels 23 dies surten els 
pollets, que es poden barrejar amb la resta 
de la colònia, però els pares els diferencien 
i els donen menjar. S'alimenten de peixos i 
mol·luscos que poden atrapar en vol rasant 
sobre la superfície del mar o capbussar-
se darrere de la presa durant tres segons. 
Al nostre litoral són freqüents. A voltes se'ls 
veu en estols en suspensió en l'aire i amb el 
bec en vertical es disposen a baixar com un 
llamp sobre bancs de peixets a prop de la 
superfície. També sol posar-se sobre balises 
o taulons que suren a la deriva.
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PatinatGe artístic.  Club Patinaje Artístico Vinaròs

ESPORTS

Gaspar Redó
C a p  d ’e s p o r t s

Destacada jornada para 
el fútbol local

El CME ha tancat les dates dels esdeveniments 
esportius que queden fins a final d'any.
CAMINADA POPULAR 2010 - 24 D'OCTUBRE
Última prova de la Campanya d'Esport Popular
Inscripcions a partir de l'11 d'octubre a les 
instal·lacions i oficina del CME i a l'oficina de Turisme.
Recorregut: pavelló - ermita - pavelló. En breu, en 
publicarem els cartells.
A l'arribada a l'ermita degustació d'entrepà de 
llonganissa, cortesia de Dicocar i Panadería Alfredo 
Cano, refresc i regals. Hi col·labora Aigües de Bejis.
FESTA DE L'ESPORT VINAROSSENC 2010 - 27 DE 
NOVEMBRE
En breu, publicarem les bases de participació per a 
les entitats esportives.
Hi col·labora: Salones Paladium Vinaròs
INFO ESCOLES ESPORTIVES CME 2010 
El CME vol fer un crida als xiquets i les xiquetes de 
Vinaròs, perquè s'apunten a les escoles esportives 
d’handbol, futbol sala i bàsquet, ja que necessitem 
gent per a formar equips per a la competició local que 
tindrà lloc un o dos dissabtes al mes. Passeu per les 
oficines del CME i pregunteu per aquestes activitats. 
Activitats organitzades pel CME amb la col·laboració 
del Club Bàsquet Servol, Club Balonmano Vinaròs i el 
Club Deportivo Futbol Sala Vinaròs.
UNEIX-TE A LA COMPETICIÓ LOCAL!
JUGA A HANDBOL, BÀSQUET I FUTBOL SALA 
AMB EL CME!
La resta d'activitats també continuen obertes 
a tothom, informa-te’n al díptic del CME o a les 
oficines.
Horari: de 9.00 a 14.00 h. i de 17.00 a 19.30 (excepte 
divendres). Tel. 964454608

Los días 1 y 2 de octubre se celebró en La Aldea 
el LXV Campeonato de España de categoría 
infantil. En este evento han participado 36 
patinadoras, las mejores de toda España. La 
Comunidad Valenciana ha estado representada 
en este campeonato por tres patinadoras: 
Patricia Gomis e Irene Tomas, del Club Patinaje 
Artístico Vinaròs, y Sonia Pla del C.P. Alcoi.
El día 1 de octubre por la tarde empezó la 
competición con el programa corto, nuestras 
patinadoras realizaron un estupendo trabajo 
quedando clasificadas Patricia Gomis Miralles 4ª 
e Irene Tomas Rodríguez 8º clasificada.
El sábado 2 de octubre, último día del campeo-
nato, las patinadoras realizaron el programa 
libre, Patricia e Irene como consecuencia de las 
puntuaciones obtenidas salieron a pista entre 
las 10 últimas. Los nervios a flor de piel, pues sa-
bían lo mucho que se jugaban…, y una vez más 
demostraron a todos el alto nivel de preparación 

que tienen, consiguiendo en la clasificación fi-
nal: Patricia Gomis la quinta mejor de España e 
Irene Tomás la onceava mejor de España.
El Club Patinaje Artístico Vinaròs es la primera 
vez en su historia que consigue un quinto puesto 
en la clasificación española y además que sus 
dos patinadoras estén entre las 11 mejores de 
España. Un reto que será difícil de superar.
Aprovechamos la ocasión para felicitar a Pili 
Díaz, la entrenadora del Club, y Nuria Miralles, 
preparadora física, por el trabajo realizado, pues 
sin ellas esto no hubiera sido posible. También 
nuestro agradecimiento al Patronat d’Esports y 
Diputación Provincial por su colaboración.
También queremos agradecer a todos los com-
ponentes del Club Patinaje que se trasladaron 
hasta L’Aldea, para arropar con sus aplausos a 
nuestras patinadoras, Irene y Patricia, demos-
trarles una vez más que Vinaròs apuesta por 
ellas. Gracias.

Patricia Gomis Miralles e Irene Tomás Rodríguez en el 
Campeonato de España celebrado en L’Aldea

Sin duda alguna el deporte estrella de la 
pasada jornada ha sido el fútbol por el “pleno” 
realizado por el primer equipo del Vinaròs CF, 
Juvenil y Veteranos. 
El primero de ellos por su espectacular victoria 
frente al San Pedro que hace que continúe 
imparable en su retorno a la Categoría 
Regional Preferente. El conjunto juvenil está 
que se sale por la extraordinaria campaña que 
está realizando en el campeonato regional 
noqueando el pasado fin de semana al Puçol 
por 6-2. Y por último, el equipo veterano 
empezó con buen pie el campeonato 
venciendo a domicilio al CF Corbera por 0-1.
Por lo que respecta al fútbol sala también hay 
que destacar la magnífica trayectoria seguida 
por el club local Llangostí de Vinaròs en el 
campeonato de liga de 1ª División Nacional 
B contando sus partidos por victorias, siendo 
la última de ellas la conseguida ante el 
fuerte FS Alzira por un contundente 4-1 la 
pasada jornada en el Pabellón Polideportivo 
Municipal.
Enhorabuena a todos por estos éxitos 
esperando que tengan continuidad a lo largo 
de la temporada. 

INFO CME:

Ésa es la palabra que mejor describe lo que fue 
el partido, una verdadera decepción, para todos. 
Teníamos grandes esperanzas de comenzar bien 
la competición, pero el Benicàssim, un buen 
equipo con jugadores con experiencia, nos ha 
puesto en el lugar que merecemos, aunque 
todavía seguimos pensando que tenemos buen 
equipo y deseamos que lo del sábado pasado 
nos sirva de lección para futuros encuentros. 
Necesitamos a todos los jugadores, necesitamos 
sacrificio, defensa y sobre todo que se mentalicen 
desde el inicio de los partidos.
Estas dos semanas de parón nos van a venir bien, 
ya que nuestro entrenador, Sasa, tiene trabajo 
para recuperar a la plantilla y prepararla para el 
partido contra el Nules el día 16.
Vayamos al partido. Desde el inicio se vio que el 
Vinaròs no tenía su día, y con una buena defensa 

y buen ataque, el Benicàssim logró buenas 
diferencias hasta llegar al final de la primera parte 
con resultado a su favor de 19 a 10. Parecía que 
la charla de Sasa en el descanso tenía efectos 
positivos, ya que logramos reducir la ventaja del 
Benicàssim en 2 y 3 goles, pero lamentablemente 
no logramos rebajar la diferencia de goles. Ello 
hizo que poco a poco nos fuésemos del partido y 
que el equipo local lograra aumentar la diferencia 
hasta el 39 a 26 final.
Una derrota dolorosa, aunque esperamos que 
sea para bien y nos despierte a todos.
Felicitar al Benicàssim por su buen partido y 
destacar del Vinaròs a Àlex Guimerà, máximo 
goleador con 6 goles y que a pesar de sus 17 
añitos es ya toda una realidad para nuestro 
equipo. El próximo sábado día 16, partido contra 
el Nules y presentación del equipo.

HanDBOL.  Club Balonmano Vinaròs Alineación: Marc Sanz y Javi Inglada 
(porteros), Carlos (5), Nahuel (2), Vlad, 

Curto (1), Aissa, Marc Ferre, Miguel Ángel, 
José Mari (2), Marc Martorell, Serrano (5), 

Fiki (5) y Àlex Guimerà (6).
Decepción 39 26

C.BM. BENICàSSIM C.BM. VINARÒS
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Club Natació Vinaròs-Cala Montero

ESPORTS

El diumenge 3 d’octubre, tots els equips del 
Club van lluir l’uniforme per donar oficialment 
oberta la nova temporada de competició.
A migdia va començar l’acte amb la 
presentació individual de cadascú dels 
nadadors que enguany competiran defensant 
els colors del C.N. Vinaròs - Cala Montero. Es 
van fer les fotografies oficials dels equips 
(prebenjamí, benjamí, aleví, infantil, júnior, 

absolut-jove i absolut) i seguidament la foto 
de grup. 
Va ser una jornada on tots els socis i 
simpatitzants que ho van desitjar van poder 
participar de l’espectacle que és veure 103 
nadadors de totes les edats junts en un mateix 
grup, i també de l’elaboració de tres grans 
fideuades, totes molt bones, en el tentadero 
de la Peña Taurina Pan y Toros. Sol i alegria ens 

van acompanyar a grans i menuts.
L'acte va estar presidit pel nostre patrocinador, 
José Luis Montero, a qui una vegada més 
agraïm la seua inestimable col·laboració 
amb el nostre club. També volem agrair la 
presència de la regidora d’Esports, Maria José 
Ferrer.
I com deia la nostra presidenta, Carmen Galve, 
serà un any amb èxit com el darrer.

El Club Natació Vinaròs - Cala Montero presenta els equips de la temporada 2010 - 2011 

Pesca.  FUtBOL saLa.  C.P.D. La Lubina

El primero en “pegar” fue Cullera, Alan roba en la 
presión y adelanta al equipo local, sin embargo 
poco tardó Vinaròs en empatar con un gol en 
propia puerta.
Migue movía bien el equipo y Ionut tenía destellos 
de peligro constantes, pero el Cullera antes del 
descanso puso el 2 a 1.
En la segunda parte, el Vinaròs creaba más peligro, 
pero el Cullera tenía claro cómo hacer daño a los 
jugadores de Juanma Fábrega y en una contra 
Carlos ponía el 3-1 y obligaba al Llangostí a 
presionar más arriba, primero Migue tras jugada 
de calidad de Parreta y luego Ionut ponían el 
empate en el marcador.
Quedaban seis minutos y parecía que el Vinaròs 
estaba en disposición para la remontada, pero 
apareció Bayona con dos goles que dejaban el 
marcador con 5-3 a falta de dos minutos. El partido 
parecía perdido y Migue salía de portero jugador, 

Ionut marcó el 5-4 de potente disparo pero a 
falta de 1’13, Migue veía la segunda amarilla por 
entrar antes de que saliese el portero. En la jugada 
siguiente, Parreta provocaba un penalti, Ionut 
fusiló al portero logrando el empate y a falta de 30 
segundos un doble penalti que daba la vuelta al 
marcador.
Un partido muy entretenido con muchas 
alternativas en el que los dos equipos demostraron 
que van a ser un hueso duro de roer en la categoría. 
El próximo sábado a las 17:00 h, el Llangostí Vinaròs 
recibe a uno de los gallitos, el Ficxa Alzira.
Sucro Cullera FS: Moisés, Joan, Alan, Héctor y José 
–cinco inicial. También jugaron Dani, Raúl, Bayona, 
Fede y Carlos.
Llangostí Vinaròs: Navarro, Migue, Wilson, 
Esteban y Ionut –cinco inicial. También jugaron 
Héctor, Agus, Parreta, Óscar y Kevin.

C.P.D. La Lubina
Con la misma ilusión que el primer concurso del 
campeonato social del Club de Pesca Deportiva 
La Lubina, se realizó en la costa norte, el roquer, 
desde las 19:00 a las 02:00 horas el pasado día 2 de 
octubre el décimo concurso, en la modalidad de 
individual. Con una noche maravillosa del estado 
de la mar pero sin acompañar en el número de 
capturas a la hora prevista, se dio por terminado 
el concurso y la jornada de pesca. Los ganadores 
fueron los siguientes:
1ª Marcelino Fuentes
2ª José Luis Bas 
3ª José A. Garcia
Pieza mayor peso: Juan López Esteban
Dar la enhorabuena a los ganadores y emplazarles 
a todos para el próximo concurso que se realizará 
el próximo día 23 de octubre, también en la 
modalidad de individual.

10º concurso de pesca 

nataciÓ.  Club Natació Vinaròs-Cala Montero

El Llangostí Vinaròs 
se llevó un partido 
increíble en el 
pabellón de Cullera

1 5
JORNADA CuLLERA

NACIONAL B GRuPO 14

Llangostí de Vinaròs 6
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FUtBOL.  Primera Categoría Regional

FUtBOL.  Campeonato Regional Juvenil

FUtBOL.  Campeonato Veteranos Catalunya Sud

Gaspar Redó

Gaspar Redó

Gaspar Redó

ESPORTS

Rafa Marcos

El jueves

Hace unos cuantos años, cuando no había tanto fútbol 
por la tele, el gusanillo se mataba presenciando los 
entrenamientos de “tú equipo” (el del pueblo). El día 
preferido era el jueves pues tocaba partidillo al finalizar 
la sesión preparatoria.
Para los jugadores y entrenadores también era el 
preferido pues en él se preparaba el próximo partido y 
se ensayaban todas las jugadas, estrategia, aspectos 
tácticos, como contrarrestar al rival, etc., en pocas 
palabras era el entreno más importante de la semana.
En pretemporada se entrenan 4 días semanales aparte de 
los posibles partidos amistosos. Ya en plena competición, 
las sesiones preparatorias se reducen a tres. La primera 
sesión semanal se dedica única y exclusivamente a la 
recuperación ya sea en el aspecto físico o de lesiones 
y golpes recién jugado el partido. La sesión del jueves 
sigue siendo la más importante, a parte de los aspectos 
anteriormente citados, porque es en el que acuden todos 
los jugadores (los que por diversos motivos residen en 
Castellón). Curiosamente hablo del entreno del jueves, 
pero en realidad no es así.
Debe ser complicado montar un calendario de entrenos, 
colocando a todos los equipos en los diversos campos 
que afortunadamente hoy disponemos y complacer las 
necesidades o peticiones de todos. Por supuesto que se 
tiene que tener en cuenta la edad de los jugadores para 
poner los horarios, lo que no se ha tenido en cuenta 
son las necesidades del primer equipo que siempre han 
estado y tienen que estar por encima de los demás, eso 
sí sin perjudicar al resto de equipos o en su defecto lo 
menos posible. 
Pues bien, quien o quienes han confeccionado el 
calendario de entrenamientos de todos los equipos, se 
supone que después de hablar con unos y con otros y 
analizar las necesidades, los pros y los contras, la primera 
plantilla del Vinaròs C.F., no puede entrenar el jueves por 
estar ocupados todos los campos. En el Estadio entrenan 
los Veteranos, en el campo de fútbol 11 se ejercitan los 
chavales de la escuela de fútbol base y en el campo de 
fútbol 7 el juvenil B. 
En el supuesto que un viernes fuese festivo y Santi Forner 
considerase oportuno realizar una sesión en jueves, 
la única solución sería compartir campo el juvenil B y 
primer equipo, más de 40 jugadores en un campo de 
fútbol 7. Sería como lo del perro del hortelano en versión 
futbolera... “ni entrenas ni dejas entrenar”. Desconozco 
todos los criterios que se han tenido en cuenta para 
confeccionar dicho calendario. ¿Se habrá tenido en 
cuenta que entre semana también jugamos a fútbol pero 
no con balón sino con el mando a distancia del televisor? 
A lo mejor más que las necesidades reales del primer 
equipo.
Repaso rápido a una jornada que fue completa ya que 
tanto los dos juveniles como el primer equipo vencieron 
en sus respectivos partidos. Este fin de semana juegan 
en casa tanto el primer equipo como el juvenil B. Como 
esta columna se entrega a principios de semana, habrá 
que estar atentos a posibles cambios de horario por ser 
festivo el sábado.

No hubo color en el campo de fútbol 
Javier Marquina del Grau de Castelló. El 
equipo local siempre fue a remolque de 
un Vinaròs que se mostró superior tanto 
en calidad como en preparación física, lo 
que hizo que su juego fuera más efectivo, 
quedando reflejado en el marcador. Un 
0 a 2 que hace que el equipo de Santi 
Forner siga en la cabecera de la tabla. 
La nota negativa fue la fortuita lesión 
de Oscar Sevas, al que le deseamos una 
pronta recuperación.

Dominio abrumador del equipo veterano 
del Vinaròs CF ante un rival que desde 
el inicio del partido se encerró en su 
área a cal y canto ante la manifiesta 
superioridad de los jugadores que 
prepara Juan Sos, los cuales dispusieron 
de varias ocasiones claras de gol que no 
pudieron materializar, bien por la mala 
suerte o por las buenas intervenciones 

del guardamenta local que fue la figura 
destacada de su equipo.
El solitario gol que dio la victoria y los 
tres puntos al conjunto langostinero fue 
conseguido por Jorge Vázquez.
La AV Vinaròs CF alineó a J. Piñana, 
Abel, Pedro, Emilio, Luis Carlos, Jesús, 
Benja, Vázquez, Diego, Jaime, Óscar y V. 
Piñana.

Los veteranos dominaron 
a placer a su rival 0 1

AV CORBERA VINARÒS CF

6 2
VINARÒS CF CF PuçOL

0 2
C.F. SAN PEDRO VINARÒS C.F.

Extraordinario encuentro el disputado la 
pasada jornada por el equipo juvenil del 
Vinaròs CF donde se deshizo con gran 
facilidad de un rival que vino a aguantar 
como buenamente pudo el chaparrón 
que se le venía encima, que además se 
convirtió en una “lluvia” de goles que 
podían haber sido varios más, a no ser 
por algunas buenas intervenciones del 
portero visitante.
Los jugadores que prepara Rafa Barberá 

estuvieron magistrales rayando todos a 
gran altura, por lo que estamos seguros 
que van a ser uno de los favoritos del 
campeonato.
Marcaron los goles locales Kevin, Pau y 
Cristian con un gol cada uno, mientras 
que Marc firmó un hat-trick.
Jugaron: Lucho, Cristian, Albert, Néstor, 
Christian, Javier Carlos, Pau, Javi, Gerard 
y Marc (Martín, Kevin, Drago, José y 
Conrad).

Goleada del juvenil langostinero

FicHa técnica
CF San Pedro B: Edu, Paquito (Miguel), Noé, 

Axel, Sergio, Agustín, Flores (Xavi), Chiva, 
Ximo (Jorge), Antonio y Ahmed (Fran)
Vinaròs C.F.: Peinado, Pedro (Sánchez), 

Alberto, Óscar, Seva (Alex), Wifredo, 
Potrimba, Figueres, Martínez, José Ángel 

(Martin), Espinosa y David Folch (Victor Plá)
Goles: 0-1, min 28 David Folch; 0-2, min 50 

Axel (pp)
Árbitro: David Soriano. No enseñó ninguna 

tarjeta

Los langostineros 
fueron más efectivos
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60 72
C.B VINARÒS SERVOL PuERTO SAGuNTO

ESPORTS

El pasado sábado, primer partido en casa. Fue 
un día muy emocionante para todos, ya que 
los recién llegados, estrenaron toda la ropa 
deportiva que les había entregado el club 
durante la semana, y para los que siguen de la 
temporada pasada, era el día del regreso a los 
partidos del Futur 09. 

Escoles Esportives
El CE Futur 09 Vinaròs volverá a colaborar esta 
temporada con el Ayuntamiento de Vinaròs, 
a través del Consell Municipal d’Esports, en la 
organización de Les Escoles Esportives. El club 
quiere apoyar las actividades que se realizan 

desde el Consell para acercar el deporte a los más 
jóvenes a través de los colegios. Muchos niños 
participarán en uno de los entrenos semanales 
del Futur 09, para conocer de cerca el fútbol.

En el puente, más fútbol
Antes del inicio de liga oficial, el próximo 16 de 
octubre, y más concretamente el sábado 9 de 
octubre, se celebrarán en la Ciutat Esportiva de 
Vinaròs varios encuentros amistosos entre el CE 
Futur 09 y un club de reciente creación, el CD 
Alt Maestrat. Los encuentros se disputarán en 
categoría Prebenjamín, benjamín y alevín, a las 
10 h, 11 h y 12 h, respectivamente.

Primer partido de los chicos de Vinaròs donde se 
notó su juventud y bisoñez jugando, saliendo muy 
nerviosos y fallando y perdiendo balones, lo que 
propició que el primer cuarto acabara con ventaja 
del equipo visitante que aprovechó su veteranía, 
centímetros y kilos para siempre aprovechar los 
numerosos errores de su rival. 
El segundo cuarto siguió con la misma tónica del 
primero y al no cambiar el panorama acabó al 
descanso con ventaja del equipo visitante, 27/38.
Ya en el tercer cuarto, el Vinaròs salió mucho más 
centrado y cometiendo menos errores, lo que le 
llevó a ir reduciendo la ventaja en el marcador a 
base de una buena defensa y un ataque menos 
alocados llegando al final de tercer cuarto, 45/51. 

Ya en el último cuarto, el Vinaròs salió a intentar 
darle la vuelta al marcador y casi lo consigue, pero 
como siempre, en estas cosas, el que no remata la 
faena termina pagándolo y eso es lo que le pasó 
al Vinaròs, que quiso y al final no pudo y terminó 
perdiendo por 60/72.
Con este partido el Vinaròs tiene que darse 
cuenta que sin juego en equipo y sin trabajo 
defensivo va a ser difícil ganar a los equipos que 
se van a encontrar en esta categoría que serán 
muy parecidos al Sagunto, jugadores veteranos 
que suplen la falta de condición física con juego 
inteligente. 
Anotadores: Joaquín 4 - Pau - Héctor 22 - Marc - 
Arturo - David - Lluc 13 - Raúl 2 - Alan 11 - Ximo 8 

Inscribirte en el Consejo 
Municipal de Deportes, por 64 

euros anuales, y entrenar una vez a la 
semana.

 
Inscribirte en la Escuela del Club 
Baloncesto Vinaròs Servol, por 

80 euros anuales, con tres entrenos 
semanales (lunes, miércoles y viernes), 
más competición los fines de semana y 
la equipación.

Tienes

1

2

jugar 
al baloncesto?

Quieres¿

opciones

BÀsQUet.  Club Bàsquet Vinaròs Servol

Amb motiu de la festivitat del dia 12, la 
recepció d'originals es tancarà el dilluns 
11 a les 13 hores. 
Tot allò que arribe després d'aquesta 
hora podrà no ser publicat.

Setmanari Vinaròs

Nota informativa

Senior Masculino

Siguen llegando alumnos. Si estás interesado, infórmate en www.escolafutur.es.
La actualidad del Futur 09 
FUtBOL.  Escuela de Fútbol Futur 09 
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L’Ajuntament informa:

L’Ajuntament informa:

Regidoria de Benestar Social i l’Equip Social Base informa:

Aquest programa té la intenció d’oferir companyia durant les festes nadalenques 
a les persones que viuen soles. Està dirigit a persones grans vàlides, que viuen 
soles i no tenen possibilitat de passar els dies de Nadal en companya de familiars 
o amics.

Dies d’estada: del 23 a 27 de desembre de 2010
Lloc: Gandia (València)

Requisits:
•	 Tindre la nacionalitat espanyola
•	 Residir a la Comunitat Valenciana
•	 Ser major de 65 anys, o ser pensionista d’invalidesa, jubilació o viudetat, 
amb 60 anys fets.
•	 No patir trastorns de conducta ni malalties infectocontagioses
•	 Valer-se per un mateix
•	 Viure sol i no poder reunir-se amb familiars o amics
•	
Presentació de sol·licituds:
Per més informació i tramitació de les sol·licituds, poden dirigir-se a l’Equip Social 
de Base de l’Ajuntament de Vinaròs, plaça de Sant Antoni, 19. Tel. 964 45 00 75.

El termini finalitza el 3 de novembre.

PROGRAMA 
“NO ESTIGUES SOL PER NADAL” 2010

El CRIS és un servei específic i especialitzat 
en règim ambulatori, dirigit a persones 
afectades per una malaltia mental crònica 
i amb un deteriorament significatiu de les 
seves capacitats funcionals.

Centre de Rehabilitació i Integració Social 
de Vinaròs (CRIS)

Avda. Gil de Atrocillo, s/n 
12500 Vinaròs (Castelló)

Col·labora:

Dilluns 18
A les 19h, a l’Auditori Ayguals d´Izco de Vinaròs: Inici de les 
Jornades amb la inauguració de l’exposició de fotografia i 
lliurament de premis del concurs “Per les malalties mentals, 
molt a dir”, organitzat pel CRIS de Vinaròs. L’exposició romandrà 
oberta durant tota la setmana. Es podran contemplar diferents 
treballs creatius de fotografia, així com l’exposició de l’anuari: 
“10 anys del CRIS”. 

Dimarts 19
A les 19h a la Biblioteca: Projecció de la pel·lícula “Mejor 
Imposible”. Melvin (Jack Nicholson) és un ésser maniàtic i odiós: 
llança el gos del seu veí a les escombraries, camina pel carrer 
sense xafar les ratlles, utilitza coberts nous cada vegada que 
menja,... fins que l’única persona capaç d’escoltar-lo apareix 
per a canviar la seua vida. 

Dimecres 20
A les 18h a la Biblioteca: Conferència a càrrec del psicòleg 
especialista en rehabilitació psicosocial Abelardo Rodríguez.

Setmana del X Aniversari

Dijous 21
A les 19h a la Biblioteca: Projecció de la pel·lícula  “En algún lugar 
de la memoria”: Charlie Fineman (Adam Sandler) és un home 
allunyat de la realitat després de perdre  la seva esposa i fills en 
el 11-S. Però la vida li canvia a millor quan es troba amb el seu 
antic company d’habitació de la universitat, la vida del qual està 
dividida entre les exigències de la seva carrera i les de la seva 
família. 

Divendres 22
A les 10h al Pavelló Poliesportiu de Vinaròs: Jornades esportives 
i de convivència, on està previst la realització d’activitats 
ludicoesportives com futbol, ping-pong, passeig, petanca, 
o jocs de taula. A més es visitarà l’exposició i hi haurà paella 
gegant per als convidats a l’ermita de Sant Sebastià. Participaran 
de les jornades: CRIS de Castelló, CRIS de la Vall d´Uixò, CEEM 
d’Albocàsser, Unitat de Mitjana i Llarga Estada de l’Hospital 
Provincial de Castelló, ALAI-TP, AFDEM i el CRIS de Vinaròs. 
* Activitat restringida per als centres.

Diumenge 24
A les 19.30h, a l’Auditori Ayguals d´Izco de Vinaròs: Representació 
de l’obra  “10”, a càrrec del taller de teatre del CRIS de Vinaròs. 

Per les malalties mentals, molt a dir!

CRIS
C E N T R E  D E  R E H A B I L I TAC I Ó

I  I N T E G R AC I Ó  S O C I A L

Setmana del 18 al 24 d’octubre de 2010

Benestar Social informa:

Setmana del 18 al 24 d’octubre de 2010

A partir del próximo día 8 de octubre, durante el curso escolar, 
todos los viernes y vísperas de festivos, a las 14:00 horas saldrá 
un autobús desde la parada del Ágora de la UJI que pasando por 
la estación de autobuses partirá por la AP-7 hacia Benicarló y 
Vinaròs, hora de llegada 15:15 aproximadamente.

La empresa

Continuant amb el procés de participació pública iniciat per l'Ajuntament de 
Vinaròs per a abordar el desenvolupament del nou polígon industrial previst 
en la partida de les Soterranyes, dins de les activitats de participació 
programades, s’ha previst una segona jornada informativa, oberta a tota la 
ciutadania, on s'abordarà l'avançament de la proposta de desenvolupament 
urbanístic, amb les possibles afeccions ambientals derivades i el seu grau 
d'integració en l'entorn.
La jornada tindrà lloc el pròxim dimecres 27 d’octubre, a les 18.30 hores, en 
el Saló de Plens de l’Ajuntament (plaça Parroquial, 12). 
El que es fa públic als efectes adients.

L'alcalde
Jordi Romeu Llorach 

Vinaròs, 4 d’octubre de 2010

UJI - Estación - Benicarló - Vinaròs
por AP-7

Nuevo servicio · Bus exprés
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EPA

Dimecres, dia 13 d'octubre ENTRENAMENT DE LA MEMÒRIA- Iniciació 10 - 11.30 Centre d'FPA

GIMNÀSTICA DE MANTENIMENT  - TONIFICACIÓ 15.30 - 16.30 Pista del poliesportiu

GIMNÀSTICA DE MANTENIMENT  D 17.30 - 18.30
Gimnàs del CEIP Sant 

Sebastià

GIMNÀSTICA DE MANTENIMENT  E 18.30 - 19.30

Dijous, dia 14 d'octubre AERÒBIC 15.30 - 16.30 Pista del poliesportiu

INICI DE CURSOS

I la setmana vinent…

BASES

Per Decret d’Alcaldia amb data 23 de setembre de 2009 s’han aprovat les bases específiques de selecció que figuren a continuació:

BASES ESPECÍFIQUES PER A LA CONSTITUCIÓ D’UNA BORSA DE TREBALL COMPLEMENTÀRIA A LA CONSTITUÏDA 
PER DECRET D’ALCALDIA AMB DATA 22/07/2010 DE FORMADORS/ES AMB DESTINACIÓ AL CONSELL MUNICIPAL 
DE FORMACIÓ DE PERSONES ADULTES PER ALS :
CURSOS DE VALENCIÀ, ESPECIALITAT VALENCIÀ SUPERIOR (Convocatòria núm. 9/2010)

El termini de presentació d’instàncies serà del dia 4 al 13 d’octubre de 2010. 
Més informació a l’ajuntament de Vinaròs o a la pàgina web www.vinaros.org

Dimecres, 20 d'ocubre
PREPARACIÓ DE LA PROVA D'ACCÉS ALS CFGS 

(PART COMUNA)
20 - 21.30 CEIP Misericòrdia

STEP 19.30 - 20.30 Gimnàs del poliesportiu

TALLERS D'ENTRENAMENT DE LA 
MEMÒRIA DEL PROGRAMA DE LA CAM 
GENT GRAN, GENT ACTIVA
Els alumnes que s'hi hagen inscrit assistiran els següents dies:

DIES HORARI LLOC

Divendres, 22 d'octubre

Divendres, 29 d'octubre de 10 a 12 h
Centre d’FPA / 

Aula 6
Divendres, 5 de novembre

Divendres, 12 de novembre

CURSOS ON ENCARA HI HA PLACES DISPONIBLES
INICI CURS HORARI I LLOC

8 d'octubre GIMNÀSTICA DE 
MANTENIMENT  C (55 h)

Dimarts i 
divendres de 
10.30 a 11.30 

h, a la pista del 
poliesportiu

VALENCIÀ I CASTELLÀ PER A ESTRANGERS 
(40 h de durada)

INICI CURS HORARI I LLOC

17 de novembre VALENCIÀ PER A ESTRANGERS
Dilluns i dimecres 
de 18.30 a 20 h, al 
CEIP Misericòrdia

22 de novembre
CASTELLANO PARA EXTRANJEROS - 

ALFABETIZACIÓN

Dilluns i dimecres 
de 17.30 a 19.30 h, 

al Centre d'FPA

16 de novembre
CASTELLANO PARA EXTRANJEROS - 

NIVEL 1

Dimarts i dijous 
de 18.30 a 20 h, al 
CEIP Misericòrdia

24 de novembre
CASTELLANO PARA EXTRANJEROS - 

NIVEL 2

Dilluns i dimecres 
de 18.30 a 20 h, al 
CEIP Misericòrdia

10 de gener de 
2011

CASTELLANO PARA EXTRANJEROS - 
NIVEL 1

Dilluns i dimecres 
de 20 a 21.30 h, al 
CEIP Misericòrdia
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Subscriviu-vos a 
El Diariet

964 450 085

ESQUELES

ANIVERSARISESQUELES
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TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 79 61
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Ecoparc / Recollida de mobles  964 40 78 03
Emergències 112
Emergències ambulància                670 00 89 32
Ermita de Vinaròs                964 45 68 47
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme/OMIC 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Taxi Lorca 600 600 333
Víctimes de la violència de génere 016

Parròquia arxiprestal de l’Assumpció: Laborals: 9.00 i 20.00 h. Festius: 
9.00, 10.30, 12.00 i 19.00 h
Convent Divina Providència: Laborals: 19.30 h. Festius: 9.30 h
Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. Dissabte: 19.30. 
Diumenge: 9.00, 11.30 i 19.30h
Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)
El Carme dels Mariners: Festius: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. Festius: 10.00 h
Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 h, Dimarts estudi 
bíblic: 20 h 
Església Evangèlica (av. Tarragona): Dijous: 20.30 h. Diumenge: 11.00 h 

HORARI DE MISSES

AUTOBUSOS
 VINARÒS - BARCELONA
De dilluns a divendres: 5.55, 6.55, 8.35, 13.15, 15.15 i 17.15. 
Cap de setmana i festius: 6.55 i 17.15
BARCELONA - VINARÒS
De dilluns a divendres: 10.00, 13.00, 15.00, 16.30, 18.00, 19.30 i 21.30. 
Dissabtes: 11.00, 16.30  i 21.30 Diumenges i festius: 11.00 i 21.30. 
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE
 VINARÒS-CASTELLÓ
Per autopista diari: 8.30, 15.00 i 22.00 (Av. Llibertat i Hospital)
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.20, 13.20 i 19.05 (Av. Picasso) 
Per N-340 diumenges i festius: 13.20 i 18.50 (Av. Picasso)
Tots els autobusos surten 10 min. abans del parc de les Caterinetes
CASTELLÓ-VINARÒS
Per autopista diari: 6.20, 13.00 i 20.10 (arribada Hospital, Picasso). 
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.15, 13.20 i 19.00 (arribada Av. 
Picasso). 
Per N-340 diumenges i festius: 8.50 i 16.20 (arribada Av. Picasso)
*Confirmeu l’horari al 964 40 19 36 · AUTOS MEDITERRÁNEO

 VINARÒS-MADRID

MADRID-VINARÒS

Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 02 09 99 · AUTO RES

 VINARÒS-SARAGOSSA
Diari: 7.00 i 15.30
SARAGOSSA-VINARÒS
Diari: 10.45 i 15.30
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE

 VINARÒS-CASTELLÓ (continua a València)
De dilluns a divendres: Vinaròs 7.30, Castelló 8.45, València 9.45
Dissabtes: Vinaròs 7.30, Castello 9.30,València 10.30
 VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS
De dilluns a divendres: València 13.30, Castelló 15.00, Vinaròs 17.00
Dissabtes: , València 14.00, Castello 15.00,Vinaròs 17.00
 VINARÒS-TORTOSA
De dilluns a divendres: 5.55, 7.00, 7.45, 10.30, 13.00, 15.00, 
15.30, 17.00, 18.00, 19.00 i 19.45
Dissabtes: 7.00, 7.45, 9.00, 10.30, 15.30, 17.00 i 18.30
Diumenges i festius: 7.00, 9.00, 15.30 i 17.00
TORTOSA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.15, 8.25, 11.30, 13.15, 14.25, 14.30, 
14.45, 17.30, 19.00, 19.05, 19.45, 21.15 i 23.15
Dissabtes: 6.15, 8.25, 10.35, 13.15, 14.25, 17.00, 19.00 i 19.05
Diumenges i festius: 10.35, 13.15, 14.25, 18.30, 19.00 i 19.05
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE
 VINARÒS-ULLDECONA-STA. BÀRBARA-TORTOSA
De dilluns a divendres: 8.45 
TORTOSA-STA. BÀRBARA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 14.45
 VINARÒS-ULLDECONA-LA SÉNIA-ROSSELL
De dilluns a divendres: 12.30 i 17.00 
ROSSELL-LA SÉNIA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.17 i 7.30
Parada: Av. Llibertat

 VINARÒS (AV. PICASSO) - ST. MATEU - CATÍ ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO
VINARÒS HOSPITAL ST. JORDI TRAIGUERA CANET LA JANA ST. MATEU XERT ANROIG CATÍ

8.00 8.05 8.20 8.30 8.35 8.55 Continua a Morella
13.30 13.35 13.50 14.00 14.10 14.35 14.20
16.00 16.05 16.20 16.30 16.40 16.55 Continua a Morella
18.15 18.20 18.35 18.45 19.00 19.10 19.25 19.45 19.50 20.00

CATÍ - ST. MATEU - VINARÒS  (AV. LLIBERTAT I CATERINETES) ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO

CATÍ ANROIG XERT ST. MATEU CANET LA JANA TRAIGUERA ST. JORDI HOSPITAL VINARÒS
6.30 6.40 6.45 7.00 7.25 7.35 7.40 7.45 8.00 8.10

Sortida de Morella 8.00 9.00 9.15 9.25 9.35 9.50 10.00
14.45 15.00 15.10 15.20 15.35 15.45

Sortida de Morella 16.00 17.00 17.15 17.25 17.35 17.50 18.00

AUTOBUSOS VINARÒS - BENICARLÓ - PENÍSCOLA
      VINARÒS (Església)-BENICARLÓ-PENÍSCOLA
6.45, 7.30, 8.00, 8.30, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11.00, 11.30, 12.00, 
12.30, 13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 
17.30, 18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30 i 22.00
*Els autobusos surten 10  minuts abans del Parc de les Caterinetes

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS (Av. Llibertat i Caterinetes)
7.30, 8.15, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11.00, 11.30, 12.00, 12.30, 
13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 17.30, 
18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30, 22.00, 22.30 i 
23.00. *Tots els autobusos tenen parada a l’Hospital

AUTOBUSOS URBANS

Telèfon de confirmació d’horaris: 902 24 02 02

TRENS A BARCELONA TRENS A CASTELLÓ I VALÈNCIA 

 7.10
 11.25

 14.31
 15.38
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 18.36
18.52
 21.29

22.02
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Reg. Exp.
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 16.37
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 20.51
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diari
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19.33
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Regional
Talgo
Talgo
Regional
Alaris
Reg. Exp.

 9.55
 12.19
 8.27
 12.52
 13.49
 13.55
 16.47
 18.57
 19.02
 21.28
22.28

diari
diari

diari
diari
diari
diari
diari

diari
diari

dissabte

Sortida de

Talgo
Regional
Talgo
Alaris
Regional
Arco
Reg. Exp.
Talgo
Alaris
Regional
Talgo

diari
diari

diari
diumenge

diari
diari
diari
diari
diari

diumenge

diari

només fins a Tort.

 7.20
 8.28
 9.56
 12.19
 12.53
 13.50
 13.56
 16.48
 18.58
 19.03
21.29

Reg. Exp.
Reg. Exp.
Arco
Reg. Exp.
Alaris
Talgo
Reg. Exp.
Talgo
Talgo
Reg. Exp.
Alaris

 8.14
 9.21
 10.34
 13.18
 13.37
 14.25
 14.48
 17.25
 19.40
 19.56
22.10

diari
dissabte

diari
diari
diari
diari
diari
diari

diumenge
diari

diari
només fins a Tort.

ARRIBADAARRIBADA VinarÒsBARCELONA SORTIDA VinarÒs CASTELLÓ
 9.05
 10.17
 11.21
 14.18
 14.30
 15.15
 15.48
 18.21
 20.25
 20.50
23.02

VALÈNCIA
 09:52
 10.35
 12.57
 15.05
 16.10
 16.50
 17.00
 17.07
 20.50
 20.10
20.19

VALÈNCIA
 10.41
 11.30
 13.50
 15.51
 17.10
 17.44
 17.57
 18.00
 20.48
 21.02
21.20

CASTELLÓ
 11.25
 12.29
 14.31
 16.36
 18.10
 18.19
 18.52
 18.35
 21.28
 21.53
22.02

VinarÒs

diumenge
procedeix d’ ulldec.

procedeix de Tort.

Arribada aSortida de Arribada a Sortida de Arribada a Arribada a Sortida de Sortida de Arribada a

procedeix de Tort.

NO ds.-dg.

només fins a Tort.

només fins a ulldecona

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86

 ZONA NORD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 8.10, 
9.15, 9.55, 11.05, 11.45, 12.55, 13.35, 14.45, 15.25, 16.35, 17.15, 
18.25, 19.05, 20.15
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 7.30, 8.30, 9.35, 10.15, 
11.25, 12.05, 13.15, 13.55, 15.05, 15.45, 16.55, 17.35, 18.45, 19.25, 
20.35
DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 9.10, 
9.50, 11.00, 11.40, 12.50, 16.40, 17.20 i 18.30
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 9.30, 10.10, 11.20, 
12.00, 13.10, 17.00, 17.40 i 18.50

 ZONA SUD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 7.50, 8.50, 10.35, 
12.25, 14.15, 16.05, 17.55, 19.45
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. 
Llibertat): 8.00, 9.00, 10.50, 12.40, 14.30, 16.20, 18.10, 20.00

DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 10.30, 12.20, 18.00
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. 
Llibertat): 9.00, 10.45, 12.35, 16.30, 18.15

(*)Els diumenges i festius només hi haurà servei durant els mesos de juliol i agost

00,30 10,30 16,00Vinaròs
07,00 17,30 22,35Madrid

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

01,00 08,00 15,00Madrid
07,55 15,10 21,35Vinaròs

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

Cerrajero 24h ·  La solución rápida 627 849 392

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes: 
964 45 30 44
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat”: 

Gas butà 964 45 11 24

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
HORARI DE GUÀRDIES

de 8 a 24 hores · Fora d’aquest horari 
contacteu amb la Policia Local: Tel. 964 407 704

9 octubre ROCA c. Sant Francesc, 6
10 octubre GUIMERÀ pl. Parroquial, 11
11 octubre ADELL av. Pius XII (cant. Picasso)
12 octubre SANZ c. Pont, 83
13 octubre VALLS zona turística nord, 11
14 octubre MATEU c. Sant Francesc, 103
15 octubre TORREGROSA av. Llibertat, 9
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